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§ 341 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse daterad 2020-11-25, 
inklusive revisionsrapport 5/2020 – 
Granskning av arbetsmiljö och 
personalförsörjningen inom socialtjänsten 

 

Revisionsskrivelse daterad 2020-12-11, 
inklusive revisionsrapport 6/2020 – 
Granskning av ekonomistyrningen i 
budgetprocessen 

 

Information från Infrastrukturdepartementet; 
Uppdrag till Post-och telestyrelsen att 
förbättra möjligheterna till god mobil 
uppkoppling på fjärrtåg, samt 
uppdrag till Trafikverket att bistå Post- och 
telestyrelsen i arbetet att förbättra 
möjligheterna till god 
mobil uppkoppling på fjärrtåg 

 

Inbjudningar 
 

SKR inbjuder till digitalt seminarium på 
temat Elnätskapacitet och kommunal 
planering den 26 januari 2020 
Sista svarsdag21 januari 2021 

 

Inbjudan till de regionala 
miljömålskonferenserna 2021 – Smartare, 
grönare Sverige – den 26 januari 2021 
alternativt den 3 februari 2021  
Arrangörer: Länsstyrelserna i Kalmar och 
Norrbottens län, RUS, Naturvårdsverket 
och Tillväxtverket.  
Sista svarsdag 22 respektive 26 januari 2021 
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Inbjudan från SKR till 
Erfarenhetsseminarium – politiska 
sammanträden på distans den 22 januari 
2021 

 

Inbjudan från SKR till Nätverk för 
förtroendevalda i kommuner och regioner 
som är intresserade av att utveckla och 
systematisera användningen av 
medborgardialog och samverkan med 
civilsamhället, med första digitala träff den 5 
februari 2021 

 

Inbjudan med program till SKRs 
Trygghetsdag 2021 - Vad vet du om 
brottsligheten i din kommun den 4 februari 
2021 
Sista svarsdag 1 februari 2021 

 

Rapporter 
 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär-20-50 Sotningsindex 2020  
Cirkulär 20-56 Omsorgsprisindex (OPI) för 
2021 

 

Cirkulär 20-62 Arbetsdomstolens dom 2019 
nr 56 om beräkning av sammanlagd 
anställningstid enligt 5 a § anställnings-
skyddslagen 

 

Övrigt 
 

Protokoll från KSSU och KSMU den 8 
december 2020  
Protokoll från KSAU och KSVU den 15 
december 2020 
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§ 342 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärende 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Yttrande i mål 24600-20 angående 
laglighetsprövning enligt 
kommunallagen 
KFKS 2015/665-214 

Mats Gerdau 2020-12-10 

Delegationsbeslut förändrade 
ansvar för direktörer 
KFKS 2020/1068 

Lena Dahlstedt 2020-11-30 

Delegationsbeslut tilldelning 
avseende option om 
personalförmåner 
KFKS 2020/1107 

Elisabeth Carle 2020-12-16 

Fastighetsförsäljning Kummelnäs 
1:1178 

Ulf Chrichton 2020-10-26 

Överenskommelse om 
fastighetsreglering mellan 
fastigheterna Älta 10:1 och 
Erstavik 25:32 
KFKS 2009/211-251 

Ulf Crichton 2020-10-27 

Inleda upphandling av entreprenör 
till Skönvikens 
verksamhetsområde.  
KFKS 2020/64 

Christina Gerremo  2020-11-19 

Tilldelningsbeslut i 
konkurrensutsättning av DIS 
Controller 
KFKS 2020/996 

Sebastian Nordgren, tf 
enhetschef controllerenheten 
samt enhetschef 
inköpsenheten 

2020-11-18 

Tilldelningsbeslut efter förnyad 
konkurrensutsättning avseende 
Bokning och Bidragslösning  
KFKS2020/764  

Anders Mebius, kultur-och 
fritidsdirektör 

2020-11-27 

Tilldelningsbeslut i den förnyade Henrik Ahl, stabschef 2020-11-26 
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konkurrensutsättningen Digital 
strateg till Nacka kommun 
KFKS 2020/1010 

 

Delegationsbeslut om placeringar 
2020-12-01  
KFKS 2020/797 

Christina Rapp Lundahl, tf 
ekonomi-och finansdirektör 

2020-12-01 

Beslutattestanter och ersättare för 
balanskonton år 2020 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2020-10-21 

Beslutsattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, stab 
digitalisering 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2020-10-12 

Beslutsattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, personalenheten 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2020-20-12 

Avbryta och ompublicera 
upphandling av Telefoni-och 
Kontaktcentertjänster 
KFKS 2020/253 

Hans-Otto Halvarsson, stöd- 
och servicedirektör 

2020-12-07 

Återrapportering kränkande 
behandling november 2020 
KFKS 2020/1108 

Ann Louise Thögersen, 
utbildningsstrateg Välfärd 
skola 

2020-12-01 

Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2020  
KFKS 2019/1100 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2020-12-01 

Tillfällig delvis stängning av 
Nackas kommunala 
gymnasieskolor och omställning till 
distans-eller fjärrundervisning 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-12-04 

Tillfällig distans- och 
fjärrundervisning Ekliden 9Kb 
KFKS 2020/235 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2020-11-23 

Tillfällig distans- och 
fjärrundervisning Ekliden 9Sa 
KFKS 2020/235 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2020-12-07 

Tillfällig distans- och 
fjärrundervisning Ekliden 8Na 
KFKS 2020/235 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2020-12-08 
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Delegering av beslutanderätt 
gällande distans- och 
fjärrundervisning i Nackas 
kommunala gymnasieskolor för att 
undvika trängsel i skolans lokaler  
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau,  
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-11-23 

Möjlighet för kommunala grund-
och gymnasieskolor att kombinera 
närundervisning med fjärr- och 
distansundervisning 
KFKS 2020/235  

Mats Gerdau,  
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-11-23 

Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 december 
2020  
KFKS 2019/1100 

Anette Böe,  
produktionsdirektör Välfärd 
samhällsservice 

2020-12-01 

Beslut om tillfällig fjärr och 
distansundervisning vid Nacka 
gymnasium och YBC för att 
begränsa antalet elever i 
skolenhetens lokaler samt i trängsel 
i kollektivtrafiken 
KFKS 2020/235 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2020-11-23 

Tillfällig stängning av Alabasterns 
förskola och erbjudande av omsorg 
till vissa barn 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau,  
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-12-10 
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§ 343 KFKS 2020/283 

Revidering av Reglemente för redovisning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige reviderar reglementet för redovisning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2 december 2020. 

Ärende 
Kommunens reglemente för redovisning är från 2014 och det finns ett behov av att 
revidera reglementet både utifrån ny lagstiftning och för att delar i reglementet ytterligare 
behöver tydliggöras. Delar av befintligt reglemente föreslås också flyttas till styrdokumentet 
"Så här gör vi i Nacka - Redovisning och investeringar" då de saknar karaktären av 
bestämmelse och därför inte behöver regleras i ett reglemente. Exempel på förändringar i 
förslaget till reviderat reglemente är införandet av beloppsgränser vid attest, regelverk för 
maskinell attest och att slutredovisning av investeringar ska innehålla uppgift om 
ursprunglig beslutad budget och eventuella tilläggsbeslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §176 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 2 december 2020 
Bilaga 1 Förslag till reglemente för redovisning med ändringsförslag 
Bilaga 2 Reglemente för redovisning (nuvarande) 
Bilaga 3 Så här gör vi i Nacka - Redovisning och investeringar 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 344 KFKS 2020/1106 

Policy om mutor, jäv, representation och bisysslor 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar "Policy om mutor, jäv, 
representation och bisysslor" i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 10 december 
2020. 

Ärende 
Arbetet med att förhindra mutor, jäv och otillåtna bisysslor är ytterst en demokratifråga. 
Nackaborna måste kunna känna tillit till att kommunens beslut är allsidigt underbyggda och 
inte påverkats av ovidkommande hänsyn i sin tjänsteutövning. För att ge medarbetare och 
förtroendevalda goda förutsättningar att arbeta förebyggande vad gäller mutor, jäv och 
annan otillåten påverkan föreslås att kommunens ställningstagande inom området samlas i 
en policy. Samma sak gäller avseende representation och bisysslor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §177 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 10 
december 2020 
Bilaga 1 Policy om mutor, jäv, representation och bisysslor 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att detta ärende förs fram. Vi ser gärna att Nacka kommun också tar fram 
visselblåsarpolicy och funktion.” 
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§ 345 KFKS 2020/1008 

Revidering av Servicepolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar servicepolicyn enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 24 
november 2020. 
Därmed upphävs nu gällande servicepolicy. 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ny servicepolicy. Den nuvarande policyn 
antogs av kommunstyrelsen den 25 november 2013 och behöver revideras och anpassas till 
de förhållanden som råder 2020. Bland annat har de digitala kanalerna utvecklats mycket de 
senaste åren. 
 
I servicepolicyn beskrivs det förhållningsätt som krävs för att skapa bemötande, service och 
tillgänglighet på den höga nivån dagens och morgondagens Nackabor, företagare, 
föreningsliv, besökare och andra intressenter som kommunens verksamheter vänder sig till, 
ska kunna förvänta sig. Servicepolicyn ska gälla för alla medarbetare i Nacka kommun och 
de kommunala bolagen. Beslut om antagande av policyn fattas därför av 
kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §178 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Förslag till ny servicepolicy, reviderad i enlighet med föreslagna ändringar från 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Bilaga 2 Gällande servicepolicy 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 346 KFKS 2020/1020 

Styrdokument för krisberedskap 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar program för krisberedskap 
2021-2023 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 november 2020. 
2. Kommunstyrelsen antar övergripande krisplan samt utbildnings- och övningsplan enligt 
bilaga 2 och 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 november 2020. 

Ärende 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR) har undertecknat en överenskommelse om kommunernas krisberedskap 
2019-2022 (SKL 18/ 03101). Denne reglerar ersättning, uppgifter och därtill kopplat stöd 
för kommunernas arbete med krisberedskap under samma period. I enlighet med 
överenskommelsen har kommunen upprättat Program för krisberedskap 2020-2023. 
Programmet anger kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet med 
krisberedskap under mandatperioden. Nacka kommuns program för krisberedskap sätter 
ramarna för övrigt krisarbete. Programmet beskriver hur kommunens arbete med 
krisberedskap är organiserat, hur risk- och sårbarhetsanalysprocessen fungerar och redogör 
för ambitionsnivåer gällande geografiskt områdesansvar. Till kommunens styrdokument för 
krisberedskap hör även Övergripande krisplan och Utbildnings- och övningsplan. 
Kostnaderna för kommunens ansvar kopplat till styrdokument för krisberedskap hanteras 
inom beslutad budget. Respektive nämnd har ansvar inom sina budgetar och 
kommunstyrelsen har ett övergripande ansvar inom sin budget. Kommunen erhåller 
statsbidrag som till del finansierar ansvaret kopplat till kriser och allvarliga händelser. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §179 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
november 2020 
Bilaga 1 Nacka kommuns program för krisberedskap 
Bilaga 2 Nacka kommuns övergripande krisplan 
Bilaga 3 Utbildnings- och övningsplan 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Det är alltid bra att uppdatera och hålla den här typen av dokument aktuella. Sedan 
tidigare har vi socialdemokrater påpekat den informationsbrist som vi upplevt vid tillfallen 
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då extraordinära händelser har skett, när inte ens hela krisledningsutskottet, fått 
information. Några exempel är: 9 november 2016 i samband med det unikt stora snöfallet 
som skapade stort avbrott i vardagen för Nackaborna, samt 7 april 2017 i samband med 
terrordådet på Drottninggatan i Stockholm. Även under Coronapandemins startskede, 
innan krisledningsutskottet till slut sammanträde, på beslut av KSO och uppmaning av 
undertecknad, fanns samma informations brist. Det var också något iögonfallande att när 
kommunens krisorganisation testades i början av 2020 under ett simulerat krigsanfall, 
kallades krisledningsutskottet samman eller utskottets andra vice ordförande fick någon 
information. Dessa är alla allvarliga incidenter. Trots viktiga formuleringar i dokumenten 
och handlingarna är efterlevnaden av informationsspridningen bekymmersamt och måste 
förbättras." 
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§ 347 KFKS 2020/711 

Rensättra naturreservat 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken 
besluta om att förklara Rensättra som naturreservat enligt förslag till föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan daterad den 10 november 2020, bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 30 november 2020. 

Ärende 
Den 27 april 2011 beslutade miljö- och stads byggnadsnämnden att inrättandet av Rensättra 
naturreservat skulle påbörjas under 2013. Arbetet med att ta fram förslag till föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan skedde till stor del under 2017. Dessförinnan hade olika 
inventeringar och en medborgardialog genomförts. 
Förslaget till Rensättra naturreservat har varit på två samråd, ett under 2018 och ett under 
2020. Det senare samrådet hölls endast med berörda sakägare till följd av en mindre 
utvidgning av reservatet i väster och ett tillägg i A-föreskrifterna. 
Rensättra är en del av Nacka-Värmdökilen och reservatet bidrar till att bibehålla de 
ekologiska och rekreativa sambanden i området. Det blivande reservatet är särskilt viktigt 
för att bevara spridningssambanden för barrskogslevande arter men utgör även en länk för 
arter knutna till ädellövskog. Rensättra är ett område med höga naturvärden som har stor 
betydelse för friluftslivet och som närrekreationsområde för boende i norra Boo. 
Naturvärdena är främst knutna till gammal barrskog med lång kontinuitet, sumpskogar 
med grova klibbalar samt hävdade öppna marker där gamla skyddsvärda ekar står i brynen. 
Natur- och trafiknämnden beslutade den 10 november 2020 om att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta om att förklara Rensättra som naturreservat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §181 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för drift offentlig utemiljö, daterad 
den 30 november 2020 
Bilaga 1 Natur- och trafiknämndens beslut den 10 november 2020, §184 
Bilaga 2 Förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan, 2020-11-10 
Bilaga 3 Bilaga till förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan 
Bilaga 4 Samrådsredogörelse 1 
Bilaga 5 Samrådsredogörelse 2 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Hans Peters (C), Helena Westerling (S), Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL), Sidney 
Holm (MP), Karin Teljstedt (KD), Mats Gerdau (M) och Esa Örmä (SD).  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 348 KFKS 2018/784 

Genomförandeavtal med Region Stockholm avseende 
utbyggnad av Tattby station 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget genomförandeavtal med Region Stockholm 
avseende breddning av bro/ gång- och cykeltunnel med mera i samband med utbyggnad av 
Tattby mötesstation, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att anta 
föreslagen detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Tattby station, Tattby 39:1 med flera 
av den 24 november 2020. 

Ärende 
Region Stockholm ska genomföra upprustnings- och moderniseringsåtgärder på 
Saltsjöbanan. Som ett led i detta kommer en mötesstation att byggas i Tattby. En detaljplan 
har tagits fram av kommunen och en järnvägsplan har tagits fram av Region Stockholm. 
Avtalet reglerar åtaganden och ansvar vid genomförandet av dessa planer. Regionen 
ansvarar för genomförandet av järnvägsplanen och detaljplanen i den del den ligger inom 
järnvägsplanen. Regionen erlägger en engångsersättning på 100 000 kronor för kommunens 
interna kostnader. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§223 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 17 november 2020 
Genomförandeavtal med bilagor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Buller är ett stort folkhälsoproblem och den miljöstörning som berör flest människor i 
Sverige. Miljöpartiet tycker det är synd att kommunen i dialogen med regionen och SL 
kring Saltsjöbanan inte är tydligare kring krav på att buller ska åtgärdas vid källan. 
Saltsjöbanan hörs ofta långt i Nacka då ljudet från dess framfart studsar mot berg och far 
över vatten, varför det som utgångspunkt inte fungerar med bullerlösningar vid enskilda 
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fastigheter. Tvärbanan i Sickla är nedsänkt och dämpad vid rälsen vilket gör att den är 
betydligt tystare. Att ha liknande lösningar för Saltsjöbanan, åtminstone vid stationslägena, 
borde vara standard. Att ha bullerskärmar med solpaneler är ett annat sätt att finansiera 
bullerskydd som Miljöpartiet föreslagit. Vi välkomnar att spårområdet används för 
dagvattenhantering, något vi föreslagit även i centrala Nacka.” 
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§ 349                                                     KFKS 2020/ I 082, KFKS 2014/717-214 

Detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Tattby 
station, Tattby 39: I med flera, Saltsjöbaden 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta detaljplanen för upprustning av 
Saltsjöbanan Tattby station, Tattby 39:1 med flera, Saltsjöbaden. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för upprustning av Saltsjöbanan Tattby station, Tattby 39:1 med flera, 
Saltsjöbaden är tillstyrkt av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska 
nu ta ställning till om kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
 
Parallellt med detaljplanen tas en järnvägsplan fram av Trafikförvaltningen Region 
Stockholm. Planernas huvudsakliga syfte är att möjliggöra en ombyggnad av Tattby station 
till en dubbelspårsanläggning. Detta skapar förutsättningar att kunna öka turtätheten på 
Saltsjöbanan. Planerna är en del av arbetet med att möjliggöra en upprustning och 
modernisering av Saltsjöbanan längs hela dess sträcka från station Slussen till stationerna 
Saltsjöbaden och Solsidan. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för upprustning av Saltsjöbanan Tattby station, Tattby 39:1 med flera, 
Saltsjöbaden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§224 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Plankarta 
Bilaga 4 Planbeskrivning 
Bilaga 5 Granskningsutlåtande 
Bilaga 6 Gestaltningsprinciper 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Buller är ett stort folkhälsoproblem och den miljöstörning som berör flest människor i 
Sverige. Miljöpartiet tycker det är synd att kommunen i dialogen med regionen och SL 
kring Saltsjöbanan inte är tydligare kring krav på att buller ska åtgärdas vid källan. 
Saltsjöbanan hörs ofta långt i Nacka då ljudet från dess framfart studsar mot berg och far 
över vatten, varför det som utgångspunkt inte fungerar med bullerlösningar vid enskilda 
fastigheter. Tvärbanan i Sickla är nedsänkt och dämpad vid rälsen vilket gör att den är 
betydligt tystare. Att ha liknande lösningar för Saltsjöbanan, åtminstone vid stationslägena, 
borde vara standard. Att ha bullerskärmar med solpaneler är ett annat sätt att finansiera 
bullerskydd som Miljöpartiet föreslagit. Vi välkomnar att spårområdet används för 
dagvattenhantering, något vi föreslagit även i centrala Nacka.” 
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§ 350 KFKS 2018/784 

Genomförandeavtal med Region Stockholm avseende 
utbyggnad av Fisksätra station 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget genomförandeavtal med Region Stockholm 
avseende breddning av bro/ gång- och cykeltunnel med mera i samband med utbyggnad av 
Fisksätra mötesstation, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att anta 
föreslagen detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med 
flera av den 24 november 2020. 

Ärende 
Region Stockholm ska genomföra upprustnings- och moderniseringsåtgärder på 
Saltsjöbanan. Som ett led i detta kommer en mötesstation att byggas i Fisksätra. En 
detaljplan har tagits fram av kommunen och en järnvägsplan har tagits fram av Region 
Stockholm. Avtalet reglerar åtaganden och ansvar vid genomförandet av dessa planer. 
Regionen ansvarar för genomförandet av järnvägsplanen och detaljplanen i den del den 
ligger inom järnvägsplanen. Regionen erlägger en engångsersättning på 100 000 kronor för 
kommunens interna kostnader. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§225 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 17 november 2020 
Genomförandeavtal med bilagor 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Mats Gerdau (M).  
 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Tomas Ottosson (V), 
Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP) att ärendet skulle återremitteras för att 
omarbeta planen avseende att bullerdämpning ska krävas vid källan och inte genom 
inglasning av balkonger. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
stadsutvecklingsutskottet hade avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag - och fann att kommunstyrelsen har beslutat i 
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enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Fisksätra Centrum håller på att bli vad man i debatten kallar ett ”utsatt område”. Bland 
flera gemensamma karakteristika för ”utsatta områden” är genomgående att boendemiljön 
länge har varit dålig och successivt blir sämre. I ärendena i fråga kommer buller in i fokus, 
en stor påverkan på boendemiljön. 
Sverigedemokraterna anser att det finns mer att göra vad gäller att reducera bullret från   
Saltsjöbanan i Fisksätra centrum.  
Detaljplanen i fråga är ett bra tillfälle – en återremiss är lämplig för att ge större utrymme åt 
bullerbekämpning från tågtrafiken. Regionen, som är huvudman, bör kunna göra större 
ansträngningar för bullerbekämpning. Med tanke på hur många människor som berörs, och 
över hur lång tid som investeringen varar, kan den ökade kostnaden säkerligen ses som 
liten över tid och per person som skyddas bättre från buller. Detta går väl ihop med 
Sverigedemokraternas uttalade mål att begära nya vagnar på Saltsjöbanan bland annat av 
bullerskäl.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkar på återremiss för att planen bör omarbetas, med syfte att detaljplanen 
ska innehålla krav att bullerdämpning sker vid källan och inte genom inglasning av 
balkonger. Tågtrafiken på Saltsjöbanan har problem med buller på vissa sträckor. Vid 
Fisksätra låter det mycket från tågen redan idag, och bullret torde tillta när turtätheten ökar 
till 12-minuterstrafik. De 45 år gamla tågen gnisslar dessutom starkt vid inbromsning till 
stationen plus orsakar kraftiga 'spårskrik' i kurvan väster om stationen. Det finns heller 
inget som tyder på att Saltsjöbanan kommer att få nya tystare vagnar inom den närmaste 
10- årsperioden. I detaljplaneförslaget anges att bullret på många platser kommer att ligga 
över riktvärden och att detta ska åtgärdas genom inglasning av ett flertal balkonger. Det 
menar vi är fel väg att gå. Buller är ett allt ökande problem i dagens samhälle och måste 
istället åtgärdas vid källan. Med inglasning är det bara några bostäder som får lägre buller, 
och bullret kommer då även fortsättningsvis att påverka alla som befinner sig utomhus, i 
stora delar av Fisksätra. Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför 
bullerproblematiken blir än viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största 
folkhälsoproblemen, och vi måste bygga rätt från början. Mot den bakgrunden anser vi att 
åtgärder för att minska bullret istället ska ske direkt intill järnvägen, och att detaljplanen ska 
ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss blinda på dB-värden framtagna med 
beräkningsmodeller. Däremot finns goda erfarenheter från Saltsjöbanan att betongblock 
och andra bullerskydd längs rälsen dämpar buller mycket bra. Och då vore det dumt att 
inte få dit spårnära bullerdämpning från början. Det minsta man kan begära är att det 
åtminstone placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och längs de delar av spåren 
som kommer att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om montaget görs i samband 
med spåruppbyggnaden. I Fisksätra - Sveriges mest tätbefolkade tätort - bor över 8000 
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människor, som då alla skulle få en bättre ljudmiljö. Därför finns ingen anledning att snåla 
med bullerdämpning, i synnerhet som kostnaden per capita blir låg. Spårnära skärmar skulle 
också dämpa bullret över vattnet och förbättra ljudmiljön även i Lännersta-Tollare. 
Ytterligare två skäl till att detaljplanen bör innehålla krav om bullerdämpning vid källan.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När förslaget till detaljplan behandlades av Miljö- och stadsbyggnadsnämnden i februari 
2020, krävde vi oppositionspartier (S, MP, V och NL) att planen skulle omarbetas, med 
krav på att bullerdämpning ska ske vid källan och inte genom inglasning av balkonger. 
Tyvärr röstade Allianspartierna ner det förslaget. Inte heller denna gång fick vi gehör. 
Tågtrafiken på Saltsjöbanan har problem med buller på vissa sträckor. Vid Fisksätra låter 
det mycket från tågen redan idag, och bullret torde tillta när turtätheten ökar till 12-
minuterstrafik. De 45 år gamla tågen gnisslar dessutom starkt vid inbromsning till stationen 
plus orsakar kraftiga ”spårskrik” i kurvan väster om stationen. Det finns heller inget som 
tyder på att Saltsjöbanan kommer att få nya tystare vagnar inom den närmaste 10-
årsperioden. 
I detaljplaneförslaget anges att bullret på många platser kommer att ligga över riktvärden 
och att detta ska åtgärdas genom inglasning av ett flertal balkonger. Det menar vi är fel väg 
att gå. Buller är ett allt ökande problem i dagens samhälle och måste istället åtgärdas vid 
källan. Med inglasning är det bara några bostäder som får lägre buller, och bullret kommer 
då även fortsättningsvis att påverka alla som befinner sig utomhus, i stora delar av 
Fisksätra. Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför 
bullerproblematiken blir än viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största 
folkhälsoproblemen, och vi måste bygga rätt från början. Mot den bakgrunden anser vi att 
åtgärder för att minska bullret istället ska ske direkt intill järnvägen, och att detaljplanen ska 
ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss blinda på dB-värden framtagna med 
beräkningsmodeller. Det finns goda erfarenheter från Saltsjöbanan med betongblock och 
andra bullerskydd längs rälsen som dämpar buller bra. Då är det dumt att inte få dit 
spårnära bullerdämpning från början. Det minsta man kan begära är att det åtminstone 
placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och längs de delar av spåren som kommer 
att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om montaget görs i samband med 
spåruppbyggnaden. I Sveriges mest tätbefolkade tätort Fisksätra bor över 8000 människor, 
som då alla skulle få en bättre ljudmiljö. Därför finns ingen anledning att snåla med 
bullerdämpning, i synnerhet som kostnaden per capita blir låg. Spårnära skärmar skulle 
också dämpa bullret över vattnet och förbättra ljudmiljön även i Lännersta-Tollare. 
Ytterligare två skäl till att detaljplanen bör innehålla krav om bullerdämpning vid källan.” 
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§ 351                                                  KFKS 2020/ I 083, KFKS 2014/900-214 

Detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra 
station, Erstavik 26: I med flera, Fisksätra 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta detaljplan för upprustning av 
Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med 
flera, Fisksätra är tillstyrkt av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska 
nu ta ställning till om kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
Parallellt med detaljplanen tas en järnvägsplan fram av Trafikförvaltningen Region 
Stockholm. Planernas huvudsakliga syfte är att möjliggöra en ombyggnad av Fisksätra 
station till en dubbelspårsanläggning. Detta skapar förutsättningar att kunna öka turtätheten 
på Saltsjöbanan. Planerna är en del av arbetet med att möjliggöra en upprustning och 
modernisering av Saltsjöbanan längs hela dess sträcka från station Slussen till stationerna 
Saltsjöbaden och Solsidan. 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena i översiktliga 
planer och strategiska dokument har tillgodosetts. Enheten bedömer därför att 
kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta planförslaget för upprustning av 
Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§226 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Plankarta 
Bilaga 4 Planbeskrivning 
Bilaga 5 Granskningsutlåtande 
Bilaga 6 Gestaltningsprinciper 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Mats Gerdau (M).  
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Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Tomas Ottosson (V), 
Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP) att ärendet skulle återremitteras för att 
omarbeta planen avseende att bullerdämpning ska krävas vid källan och inte genom 
inglasning av balkonger. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
stadsutvecklingsutskottet hade avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag - och fann att kommunstyrelsen har beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Fisksätra Centrum håller på att bli vad man i debatten kallar ett ”utsatt område”. Bland 
flera gemensamma karakteristika för ”utsatta områden” är genomgående att boendemiljön 
länge har varit dålig och successivt blir sämre. I ärendena i fråga kommer buller in i fokus, 
en stor påverkan på boendemiljön. 
Sverigedemokraterna anser att det finns mer att göra vad gäller att reducera bullret från   
Saltsjöbanan i Fisksätra centrum.  
Detaljplanen i fråga är ett bra tillfälle – en återremiss är lämplig för att ge större utrymme åt 
bullerbekämpning från tågtrafiken. Regionen, som är huvudman, bör kunna göra större 
ansträngningar för bullerbekämpning. Med tanke på hur många människor som berörs, och 
över hur lång tid som investeringen varar, kan den ökade kostnaden säkerligen ses som 
liten över tid och per person som skyddas bättre från buller. Detta går väl ihop med 
Sverigedemokraternas uttalade mål att begära nya vagnar på Saltsjöbanan bland annat av 
bullerskäl.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkar på återremiss för att planen bör omarbetas, med syfte att detaljplanen 
ska innehålla krav att bullerdämpning sker vid källan och inte genom inglasning av 
balkonger. Tågtrafiken på Saltsjöbanan har problem med buller på vissa sträckor. Vid 
Fisksätra låter det mycket från tågen redan idag, och bullret torde tillta när turtätheten ökar 
till 12-minuterstrafik. De 45 år gamla tågen gnisslar dessutom starkt vid inbromsning till 
stationen plus orsakar kraftiga 'spårskrik' i kurvan väster om stationen. Det finns heller 
inget som tyder på att Saltsjöbanan kommer att få nya tystare vagnar inom den närmaste 
10- årsperioden. I detaljplaneförslaget anges att bullret på många platser kommer att ligga 
över riktvärden och att detta ska åtgärdas genom inglasning av ett flertal balkonger. Det 
menar vi är fel väg att gå. Buller är ett allt ökande problem i dagens samhälle och måste 
istället åtgärdas vid källan. Med inglasning är det bara några bostäder som får lägre buller, 
och bullret kommer då även fortsättningsvis att påverka alla som befinner sig utomhus, i 
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stora delar av Fisksätra. Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför 
bullerproblematiken blir än viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största 
folkhälsoproblemen, och vi måste bygga rätt från början. Mot den bakgrunden anser vi att 
åtgärder för att minska bullret istället ska ske direkt intill järnvägen, och att detaljplanen ska 
ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss blinda på dB-värden framtagna med 
beräkningsmodeller. Däremot finns goda erfarenheter från Saltsjöbanan att betongblock 
och andra bullerskydd längs rälsen dämpar buller mycket bra. Och då vore det dumt att 
inte få dit spårnära bullerdämpning från början. Det minsta man kan begära är att det 
åtminstone placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och längs de delar av spåren 
som kommer att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om montaget görs i samband 
med spåruppbyggnaden. I Fisksätra - Sveriges mest tätbefolkade tätort - bor över 8000 
människor, som då alla skulle få en bättre ljudmiljö. Därför finns ingen anledning att snåla 
med bullerdämpning, i synnerhet som kostnaden per capita blir låg. Spårnära skärmar skulle 
också dämpa bullret över vattnet och förbättra ljudmiljön även i Lännersta-Tollare. 
Ytterligare två skäl till att detaljplanen bör innehålla krav om bullerdämpning vid källan.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När förslaget till detaljplan behandlades av Miljö- och stadsbyggnadsnämnden i februari 
2020, krävde vi oppositionspartier (S, MP, V och NL) att planen skulle omarbetas, med 
krav på att bullerdämpning ska ske vid källan och inte genom inglasning av balkonger. 
Tyvärr röstade Allianspartierna ner det förslaget. Inte heller denna gång fick vi gehör. 
Tågtrafiken på Saltsjöbanan har problem med buller på vissa sträckor. Vid Fisksätra låter 
det mycket från tågen redan idag, och bullret torde tillta när turtätheten ökar till 12-
minuterstrafik. De 45 år gamla tågen gnisslar dessutom starkt vid inbromsning till stationen 
plus orsakar kraftiga ”spårskrik” i kurvan väster om stationen. Det finns heller inget som 
tyder på att Saltsjöbanan kommer att få nya tystare vagnar inom den närmaste 10-
årsperioden. 
I detaljplaneförslaget anges att bullret på många platser kommer att ligga över riktvärden 
och att detta ska åtgärdas genom inglasning av ett flertal balkonger. Det menar vi är fel väg 
att gå. Buller är ett allt ökande problem i dagens samhälle och måste istället åtgärdas vid 
källan. Med inglasning är det bara några bostäder som får lägre buller, och bullret kommer 
då även fortsättningsvis att påverka alla som befinner sig utomhus, i stora delar av 
Fisksätra. Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför 
bullerproblematiken blir än viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största 
folkhälsoproblemen, och vi måste bygga rätt från början. Mot den bakgrunden anser vi att 
åtgärder för att minska bullret istället ska ske direkt intill järnvägen, och att detaljplanen ska 
ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss blinda på dB-värden framtagna med 
beräkningsmodeller. Det finns goda erfarenheter från Saltsjöbanan med betongblock och 
andra bullerskydd längs rälsen som dämpar buller bra. Då är det dumt att inte få dit 
spårnära bullerdämpning från början. Det minsta man kan begära är att det åtminstone 
placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och längs de delar av spåren som kommer 
att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om montaget görs i samband med 
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spåruppbyggnaden. I Sveriges mest tätbefolkade tätort Fisksätra bor över 8000 människor, 
som då alla skulle få en bättre ljudmiljö. Därför finns ingen anledning att snåla med 
bullerdämpning, i synnerhet som kostnaden per capita blir låg. Spårnära skärmar skulle 
också dämpa bullret över vattnet och förbättra ljudmiljön även i Lännersta-Tollare. 
Ytterligare två skäl till att detaljplanen bör innehålla krav om bullerdämpning vid källan.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Efter ombyggnaden till dubbelspår kommer den norra plattformen i likhet med tidigare 
att nås från gångbro i öster och gång- och cykeltunnel i väster. Den nya, södra plattformen 
kommer dock att angöras via ramper och trappa direkt från Fisksätravägen. Plattformarna 
kopplas också samman genom trappa och hiss via gångbron. Den nya södra perrongen i 
läget mot Fisksätravägen kommer att användas av många resenärer, inte minst 
skolungdomar på väg till eller från sina skolor.   
En planerad ombyggnad av Fisksätravägen med en smalare gata och upphöjda 
övergångsställen föreslås öka säkerheten vid passage över vägen mellan stationen och 
Fisksätra centrum med närmaste busshållplats. Men, då den berörda vägsträckan utgörs av 
en längre raksträcka som ibland lockar trafikanter till fartöverträdelser, föreslås att 
trafiksignaler som komplement vid övergångsstället övervägs.” 
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§ 352 KFKS 2020/I080 

 

Principöverenskommelse avseende utveckling av 
kvarteret Klinten 

 
Ärendet utgår från dagordningen.  
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§ 353 KFKS 2020/I080 

Överlåtelse och förvärv av fastigheter vid Skurubron 
genom fastighetsreglering med Staten genom 
Trafikverket 
Ang. fastighetsreglering och ersättning för vägrätt i anslutning till Skurubron 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå överenskommelse angående fastighetsreglering och 
ersättning för vägrätt med Staten genom Trafikverket i enlighet med bilaga 1 till enheten 
för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 24 november 2020. 

Ärende 
Under 2007 förvärvade Nacka kommun en bostad som bestod av två mindre fastigheter, ca 
1630 kvadratmeter. Fastigheterna ligger direkt under nya Skurubron. Genom vägplanen har 
Trafikverket fått vägrätt i del av de ovannämnda fastigheterna. Trafikverket ska utge 
ersättning för den erhållna vägrätten enligt vägplanen. Trafikverket vill istället för ersättning 
byta vägrätten för Skurubron mot 22 fastigheter som Trafikverket är ägare till och 
kommunen ställer sig positiv till att byta mark genom fastighetsreglering. För kommunen är 
det en långsiktigt bra affär som innebär att den aktuella mark som ägs av kommunen byts 
mot mark som kan användas för kommunala ändamål. Värderingen av de 22 fastigheterna 
är cirka 7 miljoner kronor. I underhandsförhandling har det tillkommit ytterligare del av 
Trafikverkets fastighet Björknäs 1 :945 ca 2300 kvadratmeter som ska ingå i markbytet. 
Markbytet regleras genom en överenskommelse om fastighetsreglering. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§231 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Förslag till överenskommelse 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
 
  



 33 (106) 
 21 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 354 KFKS 2018/966 

Motion – Äga och driva simhallar lokalt 
Motion den 15 oktober 2018 från YuSie Rundkvist Chou mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom lokalisering och drift av ny 
simhall i Saltsjöbaden redan beslutats av kommunen. Kommunfullmäktige noterar att 
kommunen har för avsikt att ersätta simhallen på Järlahöjden samt uppföra en helt ny 
simhall i Myrsjö. Kommunfullmäktige noterar även att det inte ligger i inom ramen för 
kommunens ansvar att i initiera så kallade simhallsbolag. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen ska utreda möjligheten att bygga upp 
lokala simhalls bolag för att locka lokala bolag att gå in som aktieägare samt att lokala 
föreningar och bolag ska driva simhallarna i de olika kommundelarna. 
Det kan noteras att kommunen redan utrett och beslutat i frågan om lokaliseringen av en 
ny simhall i Saltsjöbaden. Eftersom det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare 
så anger kommunens styrprinciper att en upphandling ska ske. I upphandlingen har alla 
intresserade aktörer möjlighet att lämna anbud, oavsett om det är idrottsförening, 
aktiebolag eller kommunal välfärdsproduktion. Motionärernas förslag om att kommunen 
ska initiera ett så kallat lokala simhallsbolag bedöms inte ligga ramen för kommunens 
ansvar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §185 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Äga och driva simhallar lokalt (NL) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen.  I yrkandet instämde Khashayar 
Farmanbar (S), Esa Örmä (SD) och Sidney Holm (MP).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna anser att svårigheterna är stora med att projektera och kalkylera på 
simhall i Nacka, även för stora och välrenommerade byggföretag. Det ger stöd åt 
uppfattningen att simhallar bör byggas och drivas i lokal regi av aktörer som väl känner de 
lokala förhållandena och vad som är möjligt och rimligt tekniskt och finansiellt.  
På den grunden ställer sig Sverigedemokraterna bakom Nackalistans motion.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi vill återigen understryka frågan om simhall. Den politiska majoriteten beslutade om en 
simhall i Näcken trots att simkunnigheten i högsta grad behöver förbättras i Fisksätra. Vi 
vill påminna om att Socialdemokraterna föreslog en lösning som skulle ge bad i både 
Fisksätra och Saltsjöbaden, med en ersättningsbassäng i Fisksätra som senare kunde 
permanentas.” 
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§ 355 KFKS 2018/II15 

Motion – Simhall i Fisksätra i kommunal regi 
Motion den 19 november 2018 från Oscar Dahlström mfl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om en ny simhall i Fisksätra som drivs i 
kommunal regi. Kommunfullmäktige noterar att placeringen av en ny simhall redan är 
beslutad samt att en kommunal drift av simhallar inte är aktuell utifrån kommunens 
styrprinciper. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ändrar sitt beslut om lokalisering av nya 
Näckenbadet att istället placeras i Fisksätra, att kommunen ska låta bygga badet i egen regi 
genom att enbart upphandla bygget och att kommunen ska äga det nya badet samt driva 
verksamheten i egen regi. 
Lokaliseringen av den nya simhallen är redan utredd och beslutad, den ska placeras på 
Saltsjöbadens IP. Kommunens styrprincip anger att en upphandling av driften ska ske då 
det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare. Mot bakgrund av detta föreslås dessa 
förslag i motionen avslås. Gällande förslagen att kommunen ska bygga och äga det nya 
badet noteras att detta redan ingår i den nya upphandlingen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §186 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 oktober 2019, § 88 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden (FRN 2019 / 5) 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till att-sats 1 i motionen. I yrkandet instämde Esa Örmä 
(SD).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot bifall till motionens 
förslag gällande att sats 1 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
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arbetsutskottets förslag. 
Därefter ställde ordföranden arbetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag 
gällande resterande att satser och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 
Karin Teljstedt (KD) avstod från att delta i beslutspunkt 1.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom den att-sats i motionen som berör lokaliseringen av 
en tänkt ny simhall – denna ska givetvis vara i Fisksätra. Det är bara ett utslag av Nackas 
befolkningsgeografi, och att lokaler som är öppna för allmänheten ska ha största möjliga 
tillgänglighet för största möjliga antal brukare.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Vi ser inga principiella skäl till att ett badhus vare sig ska byggas eller drivas av 
kommunen. Vad gäller motionens punkt 1 så delar vi motionärens åsikt, men frågan är 
tyvärr redan avgjord, och vi respekterar demokratiskt fattade beslut, så vi avstår från att 
delta i beslutet av den första punkten i motionen.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi vill återigen understryka frågan om simhall. Den politiska majoriteten beslutade om en 
simhall i Näcken trots att simkunnigheten i högsta grad behöver förbättras i Fisksätra. Vi 
vill påminna om att Socialdemokraterna föreslog en lösning som skulle ge bad i både 
Fisksätra och Saltsjöbaden, med en ersättningsbassäng i Fisksätra som senare kunde 
permanentas. Därmed ser vi inte att en välfungerande lösning nödvändigtvis måste driftas i 
kommunal regi. Det kan fungera utmärkt med en simhall i kommunal regi, men även 
upphandlade driftsoperatörer kan genomföra arbetet på ett adekvat sätt.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Lyssna på sunt förnuft och placera simhallen i Fisksätra! 
Den borgerliga majoriteten har fixerat sig vid att en ny simhall i kommundelen Saltsjöbaden 
ska ligga i Neglinge, där det gamla badet låg. De har inte velat ta till sig att den skulle vara 
bättre placerad i Fisksätra, framför allt för att den då skulle vara mer tillgänglig för boende i 
kommundelen. 
 
Under ärendets gång har det dessutom visat sig att det föreligger praktiska problem på den 
plats som de borgerliga partierna så envist håller fast vid. Att bygga i den leriga jorden är 
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långt dyrare än man först räknade med, och i nuläget är det inte ens klart att kommunen 
kommer att kunna få det tillstånd att ändra grundvattennivån som krävs. 
 
Redan hösten 2018 lade Vänsterpartiet och andra partier förslag till kommunfullmäktige 
om att en simhall skulle byggas i Fisksätra. De förslagen lades åt sidan efter att ha hanterats 
i fritidsnämnden i december 2019. Varför de inte kommer till kommunstyrelsen förrän nu 
två år efter att de lades fram och ett år efter fritidsnämnden har vi inte fått någon som helst 
förklaring på.  
 
De borgerliga partierna verkar föredra att hålla rimliga alternativa förslag utanför 
dagordningen tills de kan hänvisa till redan fattade beslut. Deras envishet och 
prestigetänkande i frågan har därmed inte bara lett till en underminering av våra 
demokratiska processer, utan också till högst olyckliga konsekvenser för både 
skattebetalarna och folkhälsan.” 
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§ 356 KFKS 2018/I092 

Motion – Badhus i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag mot bakgrund av att kommunen redan har 
beslutat att bygga en ny simhall vid Saltsjöbadens idrottsplats som bedöms uppfylla det 
behov som anges i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska anlägga en 15-metersbassäng med tillhörande 
relaxavdelning i Fisksätra. Kommunfullmäktige har, den 21 september 2015, § 206, beslutat 
att lokalisera en ny simhall på Saltsjöbadens IP, på samma plats som den gamla simhallen. 
Beslutet grundar sig på en utredning, som visar att det är mer lämpligt att anlägga simhallen 
på befintlig mark vid Saltsjöbadens idrottsplats, än en placering i Fisksätra, utifrån 
aspekterna tillgänglighet, funktion, genomförbarhet, ekonomi och 
risk/möjlighetsperspektiv. Den nya simhallen kommer att ha en större kapacitet än den 
gamla och givet antalet invånare i kommundelen samt avståndet mellan Fisksätra och 
Saltsjöbaden anses den nya simhallen med placering på Saltsjöbadens IP uppfylla det behov 
som anges i motionen. Mot bakgrund av ovanstående föreslås att motionens förslag avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §187 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 4 december 2019, § 106 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V) 
och Khashayar Farmanbar (S).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi vill återigen understryka frågan om simhall. Den politiska majoriteten beslutade om en 
simhall i Näcken trots att simkunnigheten i högsta grad behöver förbättras i Fisksätra. Vi 
vill påminna om att Socialdemokraterna föreslog en lösning som skulle ge bad i både 
Fisksätra och Saltsjöbaden, med en ersättningsbassäng i Fisksätra som senare kunde 
permanentas.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna anser överhuvudtaget inte att ett badhus ligger inom ramen för den 
verksamhet som kommunen ska ägna sig åt. Badhus skiljer sig på det sättet principiellt från 
simhallar, som rimligtvis måste tillkomma och drivas med mer eller mindre grad av 
kommunal inblandning organisatoriskt och finansiellt, men som också vänder sig till 
idrottande barn och ungdomar på ett annat sätt som motiverar den inblandningen.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Vi beklagar att lokaliseringen av badhus i stadsdelen Saltsjöbaden/Fisksätra inte blev 
Fisksätra, men det är för den skull inte ekonomiskt rimligt att bygga ytterligare ett badhus i 
stadsdelen. Fisksätra-borna kan ju faktiskt åka till Neglinge, det är inte långt.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När nu beslutet om att placera en ny simhall i ett glesbefolkat villaområde i Saltsjöbaden 
redan är fattat, föreslår vi att även det mer tätbefolkade Fisksätra får ett mindre badhus 
med mindre bassäng. Särskilt barn, äldre och personer som vill lära sig simma har glädje av 
ett det. En mindre bassäng med varmare vatten lämpar sig för rehab, babysim och annan 
simskola, något som det är stor efterfrågan på. En avdelning med bubbelpool och torrbastu 
respektive ångbastu blir också en attraktion som i sig drar besökare och blir till en attraktiv 
mötesplats.” 
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§ 357 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom den skrivning i motionen som påkallar förändring i 
kommunens fastighetspolitik:  
  
Bygga större kvarter med större, ljusa gårdar och med mindre massiv höjd på kvartershus. 
 
Övriga yrkanden anser Sverigedemokraterna dock däremot vara olämpliga eftersom de 
skulle ge upphov till en större och dyrare kommunal byråkrati utan att därigenom ge några 
speciella fördelar för barn, ungdomar eller andra.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är en viktig motion och positivt att tjänsteskrivelsen tar upp flera sammanhang där 
barn och unga involverats i planprocesser, det har säker haft en positiv inverkan i den 
planeringen och de besluten. Vänsterpartiet har nyligen lämnat in en angränsande motion 
och att öka barn och ungas delaktighet i den politiska processen och att hur det skett, ska 
redovisas i tjänsteskrivelsen under rubriken konsekvenser för barn. Trots alla goda 
föresatser, barnkonventionen och alla partiers uttryckliga vilja att prioritera barns behov 
uppstår konflikter mellan skolgårdars och förskolegårdars friytor-storlekar, idrottsytor och 
parker med idén om att stadsbyggnadsprojekten ska vara självfinansierade. Det är för ofta 
som barns behov av en god miljö i skola och på fritid prioriteras bort till förmån för 
kommunens finanser.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När Nacka förtätas blir mark dyrbar och med det har vi ett stort ansvar att se till så att 
barn och unga har ytor för att leka och röra sig på. Nackas barn har betydligt mindre gårdar 
och ytor per barn än vad Boverket rekommenderar, samtidigt som vi vet hur viktigt både 
lek och rörelse är. Idag ser vi dels stora förskolenheter med fler barn på förskolorna men 
mindre gårdar, dels mindre enheter där egen gård kanske saknas eller är väldigt liten. Tyvärr 
ser vi ofta hur förskolegårdar blir små även utanför centrala Nacka. Det blir ju inte på 
barnens (lek)villkor när förskolorna blir större och gårdarna mindre.  
Det verktyg som lekvärdesfaktorn utgör kan vara till hjälp för att konkret se vad det är för 
ytor som barnen faktiskt får i sin vardag och hur de ser ut, något Miljöpartiet föreslagit i en 
motion 2018. Det är inte så enkelt som att säga att föräldrar och barn ”väljer de förskolor 
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de vill” utan det är faktiskt också vårt ansvar att se till att alla förskolor –och skolor –har 
ytor planerade för barnen. Miljöpartiet tycker det är viktigt att ha riktlinjer och verktyg för 
mer utrymme och bättre gårdar för barnen, inte helt överlåta till marknaden att bestämma 
hur liten yta det blir. Lekvärdesfaktor är ett verktyg som kan påvisa kvaliteten på olika 
gårdar, något som borde vara intressant även för den som står i begrepp att välja förskola. 
Vi måste arbeta mycket mer med barnens plats och att ta in barnperspektivet med mer än 
en obligatorisk mening. Miljöpartiet tycker det är viktigt att ha riktlinjer och verktyg för mer 
utrymme och bättre gårdar för barnen, inte helt överlåta till marknaden att bestämma hur 
liten yta det blir. Barnen måste få ta plats i staden, för det är ju faktiskt för dagens och 
morgondagens barn vi nu bygger.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Vi delar intentionerna i motionen och kommer att följa upp detta praktiskt genom hela 
processen." 
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§ 358 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom föreslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §188 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V) 
och Mikael Carlsson (NL).  
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Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Cathrin 
Bergenstråhle (M).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tackar för svaret för motionen och kan konstatera att det som vanligt anses 
”redan pågå arbete som uppfyller motionens intentioner”. Vi tycker att det arbetet både 
syns för lite och går för långsamt. Vi ser samtidigt med oro på att det enligt svaret på 
motionen ibland kan vara en fråga om ekonomiska avvägningar huruvida träd får plats i en 
stadsmiljö eller inte. Gatuträd må vara kostsamma, men deras nytta och vinst i stadsmiljön 
kan inte nog understrykas: de renar luft, ger svalka och hjälper den biologiska mångfalden, 
för att nämna några livsviktiga funktioner. Vi vill att kommunen tydligare i olika avtal 
börjar ställa krav på samt lyfta upp ekosystemtjänsterna i exploaterings-och 
markanvisningsavtal samt detaljplaner. Syftet med detaljplaner måste också vara att skapa 
ett hållbart Nacka där människor trivs och vill bo, samt ta höjd för ett förändrat klimat som 
kommer drabba de som bor och kommer att bo i Nacka.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Motionen har goda intentioner. En del av lösningarna som pekas på är oerhört specifika 
och kan naturligtvis användas. Dock blir det lite väl begränsande att särskilt fatta beslut om 
dessa åtgärder specifikt.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
"Motionen tar upp en viktig fråga som aktualiseras när vi bygger ut Nacka stad. Det pågår 
både i planeringen och i det praktiska, arbete med projekt som syftar till träd och grönska i 
blivande Nacka stad. Exempelvis kommer det att finnas gröna tak av olika slag, tex med 
hjälp av odlingslådor och liknande, trädplanteringar längs större gator som Vikdalsvägen, 
Värmdövägen och Sickla industriväg. Vidare planeras en stadspark där det idag är 
stadshusets parkering." 
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§ 359 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete med utveckling av 
idrottsmöjligheterna i Sickla inom ramen för stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania samt i 
arbetet med att anlägga nya 11-spelarplaner i Källtorp. Motionen är med detta 
färdigbehandlad.” 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §189 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till eget beslutsförslag enligt följande: 
 
”Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete med utveckling av 
idrottsmöjligheterna i Sickla inom ramen för stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania samt i 
arbetet med att anlägga nya 11-spelarplaner i Källtorp. Motionen är med detta 
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färdigbehandlad.” I yrkandet instämde Gunilla Grudevall Steen (L), Hans Peters (C) och 
Karin Teljstedt (KD).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Tomas Ottosson 
(V), Mikael Carlsson (NL) och Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Mats Gerdaus 
yrkande.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Vi socialdemokrater står upp för att Nackas stadsplanering ska ta god hänsyn till 
utrymmen för idrott, kultur och grönt. Vi vill lyssna på och utveckla våra förslag 
tillsammans med föreningar, näringsliv och närboende. 11-spelarplan på Sicklavallen och en 
sammanhängande idrottspark är en viktig del Sicklas utveckling. Sedan motionen lades har 
många förslag lyfts angående utformningen av Sicklavallen. I denna stund då motionen 
behandlas av kommunstyrelsen behandlas också ett inriktningsbeslut. Vi vill att det 
inriktningsbeslutet ska återremitteras för att kunna utreda flera alternativ som det i denna 
motion och de utmärkta förslag som har inkommit från föreningar och engagerade 
Nackabor.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi i Alliansen anser att det är viktigt med bra möjligheter till idrott och motion för våra 
barn och unga (och även oss vuxna). Det ska vara enkelt och lättillgängligt att röra på sig, 
både organiserat i föreningar och mer spontant. Därför arbetar vi hårt för att öka antalet 
idrottsanläggningar och utegym och förbättra de som redan finns runt om i Nacka. Det är 
också viktigt att det finns en bredd i utbudet så att alla kan utöva en idrott som passar. Vi 
har sett till att det just nu byggs flera nya idrottshallar, t ex på Kvarnholmen och i Jensens 
nya skola i Sickla. Nästa år börjar vi bygga nya idrottshallar i Älta och Boo gård, nytt ridhus 
i Velamsund och en ny simhall i Saltsjöbaden. Och året därefter börjar vi bygga en 
multisporthall i Fisksätra och förhoppningsvis även en simhall i Orminge.  
 
Vi förbättrar också för fotbollen. Nästa år ska vi anlägga två nya 11-spelarplaner vid 
Hellasgården, 3 kilometer från Sicklavallen. I år har vi lagt konstgräs på 11-spelarplanerna i 
Skuru och Fisksätra, vilket gör att man kan använda planerna 3-4 gånger mer. I vår ska vi 
lägga konstgräs på en 7-spelarplan i Saltsjö Duvnäs och göra den tillgänglig för 
fotbollsföreningarna. Vi planerar också för nya stora fotbollsplaner i norra Boo. I och med 
detta ärende lägger vi till ytterligare en 7-spelarplan i vid Sicklavallen så att vi fördubblar 
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kapaciteten där. Sammantaget innebär allt detta en påtaglig utökning och avlastning på både 
Sicklavallen och Nacka IP.  
 
Utvecklingen av Sickla skoltomt och Sydvästra Plania har utretts under ganska lång tid och 
många förslag har presenterats. För ett år sedan föreslog MP att ett 27 våningar högt hus 
skulle byggas här. S har i en motion föreslagit en 11-spelarplan och två handbollshallar på 
området, fast det inte riktigt ryms utan att andra byggnader rivs och de har heller inte 
redovisat hur det skulle finansieras. Andra har föreslagit fyra 12-våningshus i backen upp 
mot Atlasvägen för att frigöra yta för en 11-spelarplan men ändå få in bostäder.  
 
Vi välkomnar dessa olika idéer. Vår sammantagna bedömning är att det är möjligt med en 
kombination av ökad fotbollsyta, fler bostäder, bevarad gymnastikhall och rimlig ekonomi. 
Med en 7-spelarplan fördubblar vi fotbollskapaciteten i området. En 11-spelarplan kan 
endast placeras i nord-sydlig riktning och skulle innebära att bostäderna försvinner och 
därmed skapa ett stort ekonomiskt underskott. Att i stället bygga höga punkthus i en 
skogsbacke får negativa konsekvenser för både natur och stadsmiljö och skulle sannolikt 
möta motstånd från närboende. Det förslaget har också stora svårigheter med angöring 
eftersom Trafikverket motsätter sig nya anslutningar från den redan hårt ansträngda 
Järlaleden.   
 
Nu ska detaljplanearbetet återupptas med den nya inriktningen. Vi ser fram emot god och 
konstruktiv dialog med föreningar och närboende om de konkreta detaljerna.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom budskapet i motionen. Sickla är en trafikknutpunkt, 
lite av ett befolkningscentrum och en lämplig plats för fotboll. En utbyggd fotbollsplan, för 
mer fotboll till fler, är välbetänkt och rätt projekt på rätt plats till nytta och glädje för 
många.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
” Vänsterpartiet stödjer Socialdemokraternas motion om att Nacka kommun bör utreda 
möjligheterna att i Sickla tillskapa en 11-spelarplan, två idrottshallar av handbollsmått, samt 
möjlighet till att förlägga en 7-spelarplan. Då området är ett stadsbyggnadsprojekt under 
utveckling anser Vänsterpartiet att motionen bör behandlas mer genomgående och att 
förslaget är möjligt att utreda i planeringen. Vänsterpartiet håller även med 
Socialdemokraterna om att en satsning på området skulle gynna medborgarna då fler skulle 
ha nära till idrottsytor och området skulle vara mer attraktivt för bosättning. Även 
civilsamhället har lagt fram ett liknande förslag som Socialdemokraterna påpekar i sin 
motion vilket även bör beaktas i utvecklingen av stadsbyggnadsprojektet för området. ” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 



 48 (106) 
 21 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Vi tyckte det var bra när Kommunstyrelsen återremitterade ärendet med Sickla 
skolområde och Sicklavallen för att samordna detta med de nya förutsättningarna för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania. Det gavs då tid att utreda möjligheterna till 
utökade idrottsytor. Vi uppskattar därför föreningslivets förslag och Socialdemokraternas 
motion. Det finns ett särskilt värde i att bejaka förslag från föreningslivet kring hur frågan 
kan lösas. Miljöpartiet ser dock inte att förutsättningarna för just det här specifika förslaget 
har utretts och redovisats tillräckligt. Vi hade önskat en återremiss där man mer vände på 
alla stenar och tillsammans med föreningslivet kom fram till en mer långsiktigt hållbar 
lösning. Därför yrkade vi idag tillsammans med den övriga oppositionen på att 
inriktningsbeslutet för Sydvästra Plania skulle återremitteras, för att på ett mer bejakande 
sätt ta de förslag och de synpunkter som inkommit i beaktande, och efter ett mer kreativt 
samspel återkomma med ett beslutsunderlag där olika alternativs konsekvenser är mer 
noggrant utredda.” 
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§ 360 KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom det skulle innebära att 
anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög utsträckning. 

Ärende 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §190 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionen.  
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Sidney 
Holm (MP) och Khashayar Farmanbar (S).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill än en gång inskärpa vikten av motionens budskap, inte minst i 
Covid-19-tider med skarpa krav på god kommunikation inom äldreomsorgen, där det inte 
får förekomma några misstag eller missförstånd som beror på bristande språkkunskaper. 
Det finns också anledning att poängtera att krav på godkända språkkunskaper i 
äldreomsorgen är en trend över hela riket. Louise Erixon, sverigedemokratisk 
kommunstyrelseordförande i Sölvesborg, har uttalat bakgrunden enkelt och kärnfullt: 
”Äldreomsorgen ska inte vara ett integrationsprojekt.”. Hon citeras i stort sett ordagrant i 
sammanhanget av Anna-Lena Sörenson, ordförande för Socialdemokraterna i 
Östergötland, som kräver samma sak. Det är viktigt att Nacka inte hamnar efter i den här 
positiva utvecklingen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”På gymnasiets vård- och omsorgsprogram är det ”bara” obligatoriskt med Svenska 2. Om 
det som Sverigedemokraterna föreslår skulle ställas krav på Svenska 3, kan inte de som 
genomgår vård- och omsorgsutbildningen inte anställas inom äldreomsorgen. Få 
undersköterskor som arbetar idag har läst Svenska 3 men klarar sitt arbete alldeles utmärkt. 
Självklart måste de som arbetar inom omsorgen behärska det svenska språket, men kraven 
måste ha en mer rimlig nivå.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Det är viktigt att de som jobbar inom äldreomsorgen har god kunskap i Svenska. Det 
gäller för övrigt inom de flesta yrken. Vi konstaterar att kravet på Svenska 3 innebär att de 
som studerar på vård- och omsorgsprogrammet inte skulle kunna söka jobbet. Det är helt 
orimligt. Att kunna språket är ett ansvar för den enskilde men också för arbetsgivaren. 
Ökade krav och möjligheter till utbildning i arbetet är således en nyckel. För att lyckas ska 
de anställda ses som värdefull resurs som ska ge god och kvalitativ service till våra äldre, 
istället för att ses som en lätt utbytbar komponent. Därför kräver vi socialdemokrater att 
kollektivavtal ska användas vid anställningar, något som sverigedemokraterna konsekvent 
motsätter sig. Det är också därför vi valde att öka resurserna inom äldreomsorgen istället 
för den skattesänkning som Sverigedemokraterna och de övriga högerpartierna i Nacka 
tvingade igenom." 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Motionsskrivarens avsikt med denna motion var förmodligen god, men tjänsteskrivelsen 
från Äldrenämnden (Dnr ÄLN 2020/63) beskriver det orimliga i förslaget.  
Det finns brister i det svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. Att det även i 
Nacka är ett påtagligt problem är inget vi blundar för. Detta var även något som tydligt 
adresserades i den hemtjänstutredning som tillkom på mitt initiativ ”Hemtjänst 2.0”. Att 
varken förstå eller kunna göra sig förstådd är sällan trevligt, men är du äldre och i behov av 
omsorg är det ett väsentligt hinder som vi tydligt behöver arbeta med.  
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I Alliansen mål & budget fick äldreenheten, som särskilt uppdrag, uppgiften att ta initiativ 
till att förbättra språkkunskaperna inom äldreomsorgen. Ett tydligt uppdrag tillsammans 
med riktade satsningar ger goda förutsättningar att på rimlig sikt förbättra kunskaperna i 
svenska språket hos personalen i Nackas äldreomsorg.” 
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§ 361 KFKS 2020/555 

Motion – Öka säkerheten för bilister under gångbroar 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden har vidtagit åtgärder utifrån 
förslagen i motionen. Utvärdering av resultatet samt uppföljning kommer ske under 2021. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motion önskar att alla gångbroar över bilvägar ska inventeras och riskbedömas utifrån 
antalet nedslängda föremål på bilister. Motionären vill även att alla broar som anses farliga 
ska åtgärdas omedelbart. Nackapolisen och kommunens säkerhetsansvarig har tillsammans 
identifierat den mest anmälda bron och vidtagit åtgärder genom att montera ett skyddsnät 
vilket förhöjer befintligt broräcke. Försöket kommer utvärderas och om skyddsnätet 
fungerar preventivt kan lösningen användas även på andra broar i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §191 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 20 oktober 2020 § 170 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö, daterad den 16 september 2020 
Bilaga Motion - Öka säkerheten för bilister under gångbroar (NL) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Hans 
Peters (C), Khashayar Farmanbar (S) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med det. 
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§ 362 KFKS 2020/553 

Motion – Tidigarelägg satsningar på gång- och 
cykelbanor 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen beskrivs att andelen cyklister under första tertialet 2020 har ökat med 41 % i 
jämförelse med samma period året innan. Motionärerna menar att kommunens cykelbanor 
är i varierande standard, och inte möter upp cyklisternas behov och krav på utformning av 
infrastrukturen idag. Det finns även idag många brister på kommunens cykelbanenät, och 
för att höja säkerheten är det viktigt att alla typer av brister ses över och åtgärdas 
omedelbart. I motionen föreslås att de trafiksäkerhetshöjande åtgärderna i projekt 
"Cykelpaket 2022" ska genomföras per omgående, samt att alla åtgärder inom kommunens 
"strategi för cykelsatsningar" som går att genomföra oberoende andra byggprojekt, ska 
tidigareläggas. 
 
För investeringsprojektet "Cykelpaket 2022" finns idag redan planer på olika åtgärder, vilka 
i mån av tid och resurser påbörjas så snart som möjligt. Trafikenheten arbetar kontinuerligt 
med cykelinvesteringsprojekt, i den takt som såväl verksamhetens resurser kan genomföra 
liksom förutsättningarna i den lokala infrastrukturen i Nacka kommun. De åtgärder som 
beskrivs i "Strategin för cykelsatsningar", som antogs 2014, har under de senaste åren 
betats av. Nya förutsättningar och förändringar påverkar dock den åtgärdslista som då togs 
fram, vilken under årens lopp har reviderats. En del åtgärder har inte blivit aktuella att 
genomföra, andra är påbörjade men utan tidplan och en del är inte aktuella på grund av 
rådande och kommande exploateringsprojekt. Med detta anser Natur- och trafiknämnden 
att alla projekt inom ramen för strategin är behandlade, och med ovanstående motivering 
på respektive förslag anser att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §192 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 10 november 2020, § 191 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 22 oktober 2020 
Bilaga Motion - Tidigarelägg satsningar på gång- och cykelbanor (MP) 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL) 
och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet vill att kommunen underlättar för de alltfler som vill kunna gå och cykla till 
följd av pandemin. Vi vill därför att alla trafiksäkerhetshöjande åtgärder som är planerade 
längre fram i tiden, ska genomföras så fort som möjligt. Om vi underlättar för alla som vill 
gå och cykla NU har vi chansen att förändra resvanorna hos en hel generation.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Åtgärderna som föreslås i motionen är i sig bra. Dock är det svårt att bryta ut enstaka 
satsningar på det sätt som motionen förslår. Det är viktigt att den övergripande planeringen 
håller ihop för att inte leda till förgävessatsningar eller kräva onödig ombyggnation längre 
fram i processen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Som motionen visar har cyklingen i Nacka ökat betydligt under året, det kan vara en effekt 
av trängsel i kollektivtrafiken och Corona smittläget. Ökningen av cyklingen leder till 
hinder i trafiken på GC banan och allvarliga olyckor har inträffat. Det finns flera platser i 
Nacka som inte klarar av trafiksäkerheten med blandade gång och cykelbanor, ibland vid 
busshållplatser eller vid borttagna/ flyttade GC banor pga byggen och vägomläggningar. 
Att det inte åtgärdas enligt motionens förslag är obegripligt samtidigt som 
kommunstyrelsen på dagens sammanträde föreslår att fondera 125 miljoner kronor som 
inte anses behövas i årets budget.” 
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§ 363 KFKS 2020/40 

Kommunstyrelsens internbudget 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer internbudget för år 2021 i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 

Ärende 
Budgetramen för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige fastställdes av 
kommunfullmäktige den 16 november 2020. Den ekonomiska ramen för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen inklusive stadsledningskontoret, 
stadsledningskontorets stab, myndighets- och huvudmannaenheter och stöd- och 
serviceenheter uppgår till 185,4 miljoner kronor. 
 
Förslaget till internbudget omfattar huvudsakligen följande. 
Kommunstyrelsen övergripande har en budget på 80,6 miljoner kronor. 
Stadsledningskontoret inklusive stadsledningskontorets stab tilldelas 34,5 miljoner kronor i 
budget. Nettobudget för stöd- och serviceenheterna summerar upp till 20,4 miljoner 
kronor. Exploatering Nacka och Nacka stad tilldelas totalt 6 miljoner kronor. Budget för 
särskilda fastighetsobjekt visar kostnader på 10,4 miljoner kronor. Enheten för 
fastighetsförvaltning ska generera ett överskott på 20 miljoner kronor, Välfärd skola ett 
överskott på 10,7 miljoner kronor och Välfärd samhällsservice ett överskott på 10 miljoner 
kronor. Övriga myndighets- och huvudmannaenheter enheter budgeterar netto nollresultat. 
 
Kommunstyrelsen som helhet tilldelas 1378 miljoner kronor i investeringsmedel, för 
perioden 2021-2024 och senare. Dessa medel fördelas med 468 miljoner till 
fastighetsverksamheten, 470 miljoner kronor netto till exploatering Nacka, 440 miljoner 
kronor för exploatering Nacka stad. 
 
Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen följande särskilda uppdrag under 2021: 
 
• Genomföra en bred undersökning av Nackaföretagens uppfattning om att vara 
verksamma i Nacka samt om åtgärder de anser behöver vidtas för att företagsklimatet ska 
bli bättre och att de kan bli mer välmående och anställa fler medarbetare. 
• Utreda förutsättningarna för solceller och laddstolpar på flera av kommunens fastigheter 
och återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och ekonomin för 
detta. 
• Skyndsamt åtgärda de brister som finns på elevtoaletter och i omklädningsrum i skolorna. 
• Utveckla arbetet med befolkningsprognoserna så att underlaget blir mer träffsäkert i att 
bedöma framtida behov av förskola, skola och äldreomsorg. 
• Via det brottsförebyggande rådet (BRÅ) samordna kommunens insatser med 
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brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete i den fysiska miljön. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §174 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 20 november 2020 
Bilaga 1 Intäkter, kostnader och nettobudget 2021 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens fokusområden och resultatindikatorer 2021 
Bilaga 3 Internbudget för enheten för fastighetsförvaltning 2021 
Bilaga 4 Internbudget för enheten för bygg och anläggning 2021 
Bilaga 5 Välfärd skolas affärsplan 2021 
Bilaga 6 Välfärd samhällsservice affärsplan 2021 
Bilaga 7 Exploatering och stadsutveckling internbudget 2021 
Bilaga 8 Riktlinjer för särskilda fastighetsobjekt 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas grupp inte deltar i beslutet till 
förmån för eget budgetalternativ. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistans grupp inte deltar i beslutet till förmån för 
eget budgetalternativ. 
 
Esa Örmä (SD) meddelade att han inte deltar i beslutet till förmån för eget 
budgetalternativ. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiets grupp inte deltar i beslutet till förmån 
för eget budgetalternativ. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiets grupp inte deltar i beslutet till förmån för 
eget budgetalternativ. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Kommunfullmäktige har antagit budget i demokratisk ordning. Det socialdemokratiska 
budgetalternativet antogs inte. Den hade inneburit avsevärt mer resurser till 
verksamheterna inom skolan och omsorgen med möjlighet till bättre löner för anställda 
inom omsorgen och mer resurser till skolorna. Den hade också inneburit en besparing på 
reklam och PR." 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
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”Vänsterpartiet deltar inte i beslutet då KS hade haft mycket bättre förutsättningar att lägga 
en internbudget om KF hade antagit Vänsterpartiets budgetförslag för 2021.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet deltar inte i beslutet eftersom vi hade ett eget förslag till budget som vi anser 
hade gett bättre förutsättningar för att bedriva en bra verksamhet. Däremot accepterar vi 
helt det demokratiskt framröstade förslaget till internbudget.” 
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§ 364 KFKS 2020/ I I I 3 

lnternkontrollplan för kommunstyrelsen 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen internkontrollplan för 2021 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen den 2 december 2020. 

Ärende 
Kommunfullmäktige antog under hösten 2020 ett nytt reglemente för intern kontroll. Av 
det nya reglementet för intern kontroll framgår att den interna kontrollen ska bygga på en 
genomförd riskanalys. En riskanalys handlar om att identifiera interna och externa risker 
som kommunen riskerar att utsättas för. Till analysen hör också att kvantifiera hur stor 
sannolikhet det är att identifierad risk inträffar samt konsekvenserna för kommunen. 
Riskanalysen ska sedan ligga till grund för den internkontrollplan som tas fram inom 
respektive nämnd. 
 
Kommunledningsgruppen har genomfört en riskanalys inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde. Riskanalysen utgör underlag för 2021 års internkontrollplan som föreslås 
för kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §175 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 2 
december 2020 
Bilaga 1 Förslag på internkontrollplan för kommunstyrelsen 2021 
Bilaga 2 Riskanalys och riskmatris för kommunstyrelsen 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till ärendet med tillägget 
- Att kommunstyrelsen, i sin samordningsroll, säkerställer att berörda nämnders 
interkontroll omfattar riskanalys, aktualitetsprövning och uppföljning av kundvalen. I 
yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Det är särskilt positivt att internkontrollplanen nu behandlas som ett eget ärende istället 
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för del av internbudgeten. Kontrollplanens funktion är att identifiera riskområden och 
erbjuda plan för att minimera dessa. Ett område som tas upp är "allvarliga brister i leverans 
av välfardstjänster". Detta är ett av kommunens absolut viktigaste uppdrag. Som metod att 
minimera risken anges "Rutiner för uppföljning". Det är en bra metod. Vi har nyligen sett 
hur införandet av en modell, i det specifika fallet kundvalsmodellen, för anordnare kan 
skapa allvarliga brister i leverans av välfardstjänster. Ibland är kundvalet den optimala 
modellen, ibland upphandlingar och ibland egen "in-house" -drift. Vid val av respektive 
modell ska en riskanalys göras av riskerna med valet av modell, för att hindra framtida 
misstag. I det arbetet vill vi att kommunstyrelsen använder sin samordningsroll över 
nämnderna för att tillse att en sådan riskanalys inte faller mellan stolarna." I 
protokollsanteckningen instämde Sidney Holm för Miljöpartiet och Tomas 
Ottosson för Vänsterpartiet. 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är viktigt att regelbundet följa upp kvaliteten i verksamheterna och att nämnderna gör 
riskanalyser inom sitt ansvarsområde. Det gäller givetvis oavsett om verksamheten drivs via 
kundval, upphandling eller traditionell kommunal drift. Vänsterpartierna (S, Nackalistan, 
miljöpartiet och vänsterpartiet) visar med sitt förslag idag att de endast är intresserade av att 
ifrågasätta kundval och valfrihet. De var emot valfriheten när vi införde den, de vill straffa 
de föräldrar som väljer friskolor genom att sänka skolpengen för de eleverna och de vill 
stoppa nya privata alternativ. Nu vill den samlade vänstern årligen ifrågasätta kundvalen – 
trots att de bidragit till att vi generellt sett har hög kvalitet i verksamheterna och 
Nackaborna är nöjda.” 
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§ 365 KFKS 2020/ I 062 

Kommunstyrelsens beslutsattestanter år 2021 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt och ekonomi- och 
finansdirektör Jörn Karlsson var för sig, att vara beslutsattestant för kommunens 
samtliga ansvar. Under stadsdirektörens frånvaro följer dennes beslutsattesträtt till 
tillförordnad stadsdirektör. 
2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. 
3. Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören att besluta om förändring av 
beslutsattestanter för kommunstyrelsens samtliga ansvar samt kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Det innebär även en rätt för stadsdirektören 
vidaredelegera beslutanderätten. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 
4. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
enligt tabell 1 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
5. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för ansvar 21xxx och 
23xxx har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten ska anmälas till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
6. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för ansvar 201xx, 202xx, 
242xx har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten ska anmälas till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
7. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för ansvar 50000-52999 
och 57xxx har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten ska anmälas till kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 
8. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/ slutregistrering/ 
utbetalning enligt tabell 2 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
9. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, 
undertecknande av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat 
enligt tabell 3a-b i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

Ärende 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år besluta om attestanter 
för kommande år. Kommunstyrelsen ska även årligen utse behörighetsattestanter, 
slutregistreringsattestanter samt utbetalningsattestanter för övergripande in- och 
utbetalningar från kommunens plus- eller bankgiro. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §180 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 19 november 2020 
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Bilaga 1 Tabell 1-3 Beslutsattestanter 2021 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 366 KFKS 2020/ I037 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar revidera kommunstyrelsens delegationsordning i 
enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 10 december 2020. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att revideringarna gäller från och med den 1 januari 
2021. 

Ärende 
Utbildningsnämndens delegationsordning innehåller punkter som delegerar beslutanderätt 
till rektorer och produktionsdirektören inom Välfärd skola. Utifrån uppdelningen av ansvar 
mellan utbildningsnämnden, i egenskap av hemkommun, respektive kommunstyrelsen, i 
egenskap av huvudman för de kommunala skolorna, föreslås överflyttning av vissa av 
delegationspunkterna rörande gymnasieskolan från utbildningsnämnden till 
kommunstyrelsen. Utbildningsnämnden beslutade den 3 december 2020 (§ 87) om 
upphävande av de aktuella delegationspunkterna under förutsättning att kommunstyrelsen 
fattar beslut om motsvarande tillägg i kommunstyrelsens delegationsordning. 
Förändringarna ska börja gälla den 1 januari 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 december 2020, §70 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 10 
december 2020 
Bilaga Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 3 december 2020, § 87 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade att det i punkt 110, ”Besluta om större verksamhetsförändringar 
samt start och nedläggning av verksamhetsområde” ändras från Verksamhetsutskottet till 
Kommunstyrelsen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar (S) och Mikael Carlsson 
(NL).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet har länge påpekat att större verksamhetsförändringar som nedläggning av 
skolor inte får delegeras till ett utskott utan ska beslutas av kommunstyrelsen eller 
kommunfullmäktige. Kommunallagens 6 kap. 38§ är väldigt tydlig med att den typen av 
ärenden inte får delegeras från kommunstyrelsen till ett utskott, någonting som även 
kommunens egna revisorer påpekat. Nedläggning av skolor är beslut som ofta rör upp 
känslor. För att visa att vi politiker i kommunen inte ser lättvindigt på denna typ av beslut 
borde den typen av beslut aldrig fattas på delegation. Beslutsprocessen blir visserligen något 
längre tid men ärendena får en bättre genomlysning. Fler politiker ges också möjlighet att 
delta i debatten innan beslut fattas och olyckliga överraskningsmoment kan undvikas.” 
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§ 367 KFKS 20 I 6/803 

Stadsbyggnadsprojekt Samordning Orminge C Etapp I 
Projektavslut 93102389 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 92102389 DP 
Orminge C Etapp 1, allmänna anläggningar. Information i ärendet lämnas för kännedom 
till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden. 
 
Nettoinvesteringar aktiveras på respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och natur- 
och trafiknämnden. 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojekt 93102389 DP Orminge C etapp 1 (delprojekt) är första 
utbyggnadsetappen av allmänna anläggningar inom planprogramområdet Orminge 
centrum. Ytterligare 5-6 etapper utförs eller planeras inom området. Denna etapp omfattar 
del av Edövägen i Orminge centrum. Inom projektet har följande åtgärder vidtagits: VA-
anslutning till ny bostadsbebyggelse i Nybackakvarteret, uppgradering av VA-nätet i 
Edövägen inför ytterligare ny bostadsbebyggelse i centrum och flytt av gång- och 
cykelpassage mellan Edövägen och Nämdöstigen. 
 
Total kostnad för etapp 1 är cirka 13 miljoner kronor för produktion, projektering och 
interna kostnader. Genomförande av allmänna anläggningar inom planprogramområdet 
Orminge centrum finansieras i huvudsak genom exploateringsersättning, markförsäljning 
och statsbidrag. Inkomster är inte budgeterade för delprojektet och av denna anledning 
redovisas ett underskott om cirka 3,8 miljoner kronor jämfört senast beviljad budget (T1 
2020). Underskottet beror även på fakturering till Nacka vatten och avfall AB 2019 samt 
reducering av budget enligt direktiv T1 2020 kopplat till kostnadsfördelning mellan 
kommunen och Nacka vatten och avfall AB. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§227 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka och enheten för bygg och anläggning 
daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Slutrapport 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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§ 368 KFKS 2015/670–052 

Inriktningsbeslut och svar på återremiss för 
stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania i Sickla 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Exploateringsenheten Nacka stad och Enheten för fastighetsförvaltning får i uppdrag att 
arbeta vidare med Stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania respektive utvecklingen av Sickla 
skola i huvudsak i enlighet med tjänsteskrivelse 2020-12-01, men med följande 
ändringar/tillägg.  
 
Den föreslagna grundstrukturen för utvecklingen av detta mycket centrala område är bra 
och gör att vi kan få en attraktiv och varierad stadsmiljö med nya bostäder, bra 
idrottsmöjligheter samt större och renoverad skola. Kommunstyrelsen anser dock att 
ytterligare en 7-spelarfotbollsplan bör anläggas vid Sickla skola så att främst de yngre 
barnen ska kunna spela fotboll i sitt närområde. Med denna inriktning fördubblas 
fotbollskapaciteten från en till två planer i området. Den nya fotbollsplanen bör placeras i 
den sydöstra delen, direkt öster om skolhus D (se bild) och ambitionen är att det ska vara 
en ”stor” 7-spelarplan i likhet med den befintliga som flyttas. 
 
För att skapa en trivsam stadsmiljö så bör man i det fortsatta detaljplanearbetet pröva en 
mindre bostadsbebyggelse längs Planiavägen alldeles öster om den nya fotbollsplanen som 
ramar in kvarteret och möter den lägre bebyggelsen söderut.  
 
Det norra bostadskvarteret bör variera i höjd, med fler våningar i norr längs Järlaleden mot 
AtriumLjungbergs planerade stadskvarter. Detta skulle bidra till en varierad och spännande 
gestaltning men också möjliggöra en större byggrätt för att förbättra ekonomin i hela 
projektet så att det, trots den ytterligare fotbollsplanen, kan ge ett betydande överskott.  
 
Markanvisning för bostadsbyggande för bostadsrätter bör ske under våren 2021 så att 
kommunen kan utveckla platsens utformning och förutsättningar tillsammans med den 
valda byggherren i det vidare detaljplanearbetet.  
 
Med detta är kommunstyrelsens återremiss 2019-06-03 färdigbehandlad. 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania har pågått sedan 2016. 2017 gick detaljplanen för 
projektet ut på samråd. Syftet med det då pågående planarbetet var att ge planstöd för 360 
lägenheter och att möta det växande behovet av skol- och förskoleplatser. 



 66 (106) 
 21 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Sedan dess har förutsättningarna förändrats i närområdet, bland annat förväntas efterfrågan 
på skolplatser inte öka lika snabbt som tidigare förutspåtts. När en systemhandling för 
ombyggnad av Sickla skola togs upp för beslut till kommunstyrelsen 2019 återremitterades 
ärendet, med hänvisning till att behovet av storlek på skolan behövde klargöras. Även 
tillgång till idrottsanläggningar på västra Sicklaön behövde ses över. 
Området består i dag av ett skolområde som inkluderar ett antal skolbyggnader, förskolan 
Växthuset och en gymnastikhall. Öster om skolområdet ligger den så kallade KKV-tomten, 
som nu består av en fotbollsplan och en grusad yta. Här står också två paviljonger på 
tillfälligt bygglov som nyttas av skolan. 
Exploateringsenheten Nacka stad och enheten för fastighetsförvaltning föreslår nu en 
utveckling av området som innebär att projektet delas upp i två delar; ett stadsutvecklings-
projekt och ett skolutvecklingsprojekt. 
Skolan föreslås genomgå nödvändiga upprustningar och tillbyggnader för att kunna ta emot 
ett ökat elevunderlag. Förskolan Växthuset, som är i mycket dåligt skick, föreslås rivas och 
evakueras till en av skolbyggnaderna. Fotbollsplanen föreslås flyttas in på skolområdet. 
Tomten öster om skolområdet föreslås används för utveckling av cirka 270 lägenheter. 
Detta är en minskning jämför med det tidigare planförslaget. Planförslaget förutsatte att 
byggnader på skolområdet i anslutning till bostadstomten skulle flyttas och därmed ge plats 
för mer bostadsutveckling. Det förslag till utveckling av skolområdet som nu presenteras 
innebär att dessa byggnader ska stå kvar. 
Det ekonomiska överskottet från stadsutvecklingsprojektet bedöms landa mellan ca 50 och 
150 miljoner kronor beroende på fördelningen av bostadsrätter/hyresrätter. 
Upprustning och utbyggnad av skolan bedöms kosta cirka 155 miljoner kronor exklusive 
kostnader för rivning och avskrivning av bokförda värden för de befintliga byggnaderna 
samt eventuell sanering, vilket skall utredas vidare inför investeringsbeslut 2021. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad m.fl. enheter daterad den 1 
december 2020, reviderad 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§228 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till eget beslutsförslag enligt följande. 
”Kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Exploateringsenheten Nacka stad och Enheten för fastighetsförvaltning får i uppdrag att 
arbeta vidare med Stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania respektive utvecklingen av Sickla 
skola i huvudsak i enlighet med tjänsteskrivelse 2020-12-01, men med följande 
ändringar/tillägg.  
 



 67 (106) 
 21 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Den föreslagna grundstrukturen för utvecklingen av detta mycket centrala område är bra 
och gör att vi kan få en attraktiv och varierad stadsmiljö med nya bostäder, bra 
idrottsmöjligheter samt större och renoverad skola. Kommunstyrelsen anser dock att 
ytterligare en 7-spelarfotbollsplan bör anläggas vid Sickla skola så att främst de yngre 
barnen ska kunna spela fotboll i sitt närområde. Med denna inriktning fördubblas 
fotbollskapaciteten från en till två planer i området. Den nya fotbollsplanen bör placeras i 
den sydöstra delen, direkt öster om skolhus D (se bild) och ambitionen är att det ska vara 
en ”stor” 7-spelarplan i likhet med den befintliga som flyttas. 
 
För att skapa en trivsam stadsmiljö så bör man i det fortsatta detaljplanearbetet pröva en 
mindre bostadsbebyggelse längs Planiavägen alldeles öster om den nya fotbollsplanen som 
ramar in kvarteret och möter den lägre bebyggelsen söderut.  
 
Det norra bostadskvarteret bör variera i höjd, med fler våningar i norr längs Järlaleden mot 
AtriumLjungbergs planerade stadskvarter. Detta skulle bidra till en varierad och spännande 
gestaltning men också möjliggöra en större byggrätt för att förbättra ekonomin i hela 
projektet så att det, trots den ytterligare fotbollsplanen, kan ge ett betydande överskott.  
 
Markanvisning för bostadsbyggande för bostadsrätter bör ske under våren 2021 så att 
kommunen kan utveckla platsens utformning och förutsättningar tillsammans med den 
valda byggherren i det vidare detaljplanearbetet.  
 
Med detta är kommunstyrelsens återremiss 2019-06-03 färdigbehandlad.” 

 
I yrkandet instämde Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen (L) och Karin Teljstedt 
(KD).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet återremitteras för att i dialog med 
föreningslivet och lokala näringslivet utreda de alternativ som lyfts fram i debatten för att 
kunna komplettera förslaget med 
• 11-spelarplan på 100x65 meter 
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• Idrottsfaciliteter, exempel kan vara klubbhus för föreningarna, fritidsgård, möjlighet till 
Parkour, skate, basketplan och utegym m.m. 
• Ett samlat idrottscampus som skapar värde för närliggande skolor, allmänhet, 
föreningsidrott, spontanidrott och handel. 
• Alternativ för maximalt utnyttjande av marken även med lägre antal bostäder 
• Förskolan Växthusets fortsatta verksamhet säkras. 
Föreningslivet och engagerade invånare har tagit fram flera värdefulla förslag som vi 
skickar med nedan som idéskiss och inspiration till att hitta bättre lösningar än de som 
hittills har tagits fram.  
 

 

 
I yrkandet instämde Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  
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Mikael Carlsson (NL) instämde i första hand i Khashayar Farmanbars (S) 
återremissyrkande och i andra hand avslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först återremissyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen har 
avslagit återremissyrkandet.  
 
Ordföranden ställde därefter sitt yrkande mot Mikael Carlssons yrkande om avslag på 
förslag till beslut och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Mats Gerdaus 
yrkande.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Vi socialdemokrater står upp för att Nackas stadsplanering ska ta god hänsyn till 
utrymmen för idrott, kultur och grönt. Vi vill lyssna på och utveckla våra förslag 
tillsammans med föreningar, näringsliv och närboende. 11-spelarplan på Sicklavallen och en 
sammanhängande idrottspark är en viktig del Sicklas utveckling. Vi vill att 
inriktningsbeslutet ska återremitteras för att kunna utreda flera bra förslag som har 
inkommit från föreningar och engagerade Nackabor. I sista stund valde majoriteten att 
lägga fram ett något modifierat förslag. Även om vi tycker att det förslag inte når ända fram 
är det ändå ett litet steg i rätt riktning. Fortfarande saknar dock förslaget 11-spelarplan, 
klubbhus, möjligheter till utegym, parkour och skate och andra faciliteter som förslagen 
från föreningarna innehåller. Nacka behöver dock ta stora kliv för att åtgärda bristen på 
idrottsutrymmen. Engagerade nackabor och föreningslivet har gjort ett utmärkt arbete med 
flera konstruktiva och bra förslag. Det värdefulla arbetet behöver respekteras och 
framförallt tas bättre tillvara. Därför är det beklagligt att allianspartierna tvingade igenom 
sitt inriktningsbeslut istället för att välja att ta fram inriktningsalternativ tillsammans med 
föreningslivet och Nackaborna. 
Det är också viktigt att påpeka att den moderatledda majoritetens ekonomi är beroende av 
intäkter från markförsäljning. Därför har de också sålt fastigheter för flera miljarder under 
de senaste åren. Förutom den förödande effekten för framtidens idrott- och 
kulturmöjligheter har kommuner som Danderyd visat att det är ett bräckligt korthus att 
bygga kommunens ekonomi på intäkter av markförsäljning. Uppenbara framtidsbilden är 
en kommun med brist på utrymmen för idrott, kultur och grönt, samt ingen strategisk 
reserv i form av marktillgångar eller hållbar ekonomi. 
Förskolan växthuset har idag 100 barn. Det är en bra, populär och uppskattad förskola. 
Det är redan brist på förskoleplatser i centrala Nacka och Sickla och därför måste 
Växthusets framtid säkras.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
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”Vi i Alliansen anser att det är viktigt med bra möjligheter till idrott och motion för våra 
barn och unga (och även oss vuxna). Det ska vara enkelt och lättillgängligt att röra på sig, 
både organiserat i föreningar och mer spontant. Därför arbetar vi hårt för att öka antalet 
idrottsanläggningar och utegym och förbättra de som redan finns runt om i Nacka. Det är 
också viktigt att det finns en bredd i utbudet så att alla kan utöva en idrott som passar. Vi 
har sett till att det just nu byggs flera nya idrottshallar, t ex på Kvarnholmen och i Jensens 
nya skola i Sickla. Nästa år börjar vi bygga nya idrottshallar i Älta och Boo gård, nytt ridhus 
i Velamsund och en ny simhall i Saltsjöbaden. Och året därefter börjar vi bygga en 
multisporthall i Fisksätra och förhoppningsvis även en simhall i Orminge.  
 
Vi förbättrar också för fotbollen. Nästa år ska vi anlägga två nya 11-spelarplaner vid 
Hellasgården, 3 kilometer från Sicklavallen. I år har vi lagt konstgräs på 11-spelarplanerna i 
Skuru och Fisksätra, vilket gör att man kan använda planerna 3-4 gånger mer. I vår ska vi 
lägga konstgräs på en 7-spelarplan i Saltsjö Duvnäs och göra den tillgänglig för 
fotbollsföreningarna. Vi planerar också för nya stora fotbollsplaner i norra Boo. I och med 
detta ärende lägger vi till ytterligare en 7-spelarplan i vid Sicklavallen så att vi fördubblar 
kapaciteten där. Sammantaget innebär allt detta en påtaglig utökning och avlastning på både 
Sicklavallen och Nacka IP.  
 
Utvecklingen av Sickla skoltomt och Sydvästra Plania har utretts under ganska lång tid och 
många förslag har presenterats. För ett år sedan föreslog MP att ett 27 våningar högt hus 
skulle byggas här. S har i en motion föreslagit en 11-spelarplan och två handbollshallar på 
området, fast det inte riktigt ryms utan att andra byggnader rivs och de har heller inte 
redovisat hur det skulle finansieras. Andra har föreslagit fyra 12-våningshus i backen upp 
mot Atlasvägen för att frigöra yta för en 11-spelarplan men ändå få in bostäder.  
 
Vi välkomnar dessa olika idéer. Vår sammantagna bedömning är att det är möjligt med en 
kombination av ökad fotbollsyta, fler bostäder, bevarad gymnastikhall och rimlig ekonomi. 
Med en 7-spelarplan fördubblar vi fotbollskapaciteten i området. En 11-spelarplan kan 
endast placeras i nord-sydlig riktning och skulle innebära att bostäderna försvinner och 
därmed skapa ett stort ekonomiskt underskott. Att i stället bygga höga punkthus i en 
skogsbacke får negativa konsekvenser för både natur och stadsmiljö och skulle sannolikt 
möta motstånd från närboende. Det förslaget har också stora svårigheter med angöring 
eftersom Trafikverket motsätter sig nya anslutningar från den redan hårt ansträngda 
Järlaleden.   
 
Nu ska detaljplanearbetet återupptas med den nya inriktningen. Vi ser fram emot god och 
konstruktiv dialog med föreningar och närboende om de konkreta detaljerna.” I 
protokollsanteckningen instämde Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
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”Vänsterpartiet fortsätter att prioritera idrottslivet i balans med stadsutvecklingen genom 
yrkande om återremiss om en omarbetning av förslaget för att komplettera det med en 
fullstor fotbollsplan (11 spelarplan) i Sydvästra Plania i Sickla och att det anläggs övriga 
faciliteter för att Sicklavallen ska fungera som det idrottscenter som behövs. De planerade 
fotbollsplanerna i Källtorp kan inte ersätta behovet av en 11 spelarplan i Sickla. Det måste 
vara möjligt att kunna gå eller cykla till sin idrottsaktivitet för yngre barn i centrala Nacka. 
Det är så många barn som idrottar i Nacka att även med en 11 spelarplan i Sickla kommer 
äldre barn att behöva åka till Källtorp eller ort utanför närområdet för sin idrottsaktivitet.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna står vid samma fastighetspolitiska linje som sedan lång tid: Nacka får 
inte byggas sönder och tappa sin karaktär, men någonstans måste det givetvis byggas något 
för att möta befolkningsutvecklingen. Rätt plats för byggande är redan urbaniserade miljöer 
som Plania. Behovet av att rusta slitna lokaler kan inte heller vara en stridsfråga. 
Dock måste Sverigedemokraterna också stå vid sin sedan länge etablerade idrottspolitiska 
linje: idrottsytor och idrottsutrymmen måste läggas och få finnas kvar på platser där de är 
optimalt tillgängliga för många användare. Det måste vara ett sällsynt och välmotiverat 
undantag att redan existerande idrottsytor och idrottsutrymmen tas bort. Mot den 
bakgrunden är det rimligt med en återremiss av ärendet, för att säkra att fotbollsplanen blir 
kvar i en omprojektering och även kan byggas ut enligt protokollsanteckning i ärende 20.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ser positivt på de styrande Allianspolitikernas vilja att nu låta näridrotten ta 
större plats i centrala Sickla. Vi hade dock inför det nya inriktningsbeslutet en förhoppning 
om att den styrande majoriteten skulle ha vänt på fler stenar, och på ett mer kreativt sätt i 
samspel med föreningslivet kommit fram till en gemensam lösning. Därför yrkade vi idag 
tillsammans med den övriga oppositionen på att inriktningsbeslutet för Sydvästra Plania ska 
återremitteras, för att på ett mer bejakande sätt ta till vara på de olika förslag och de 
synpunkter som inkommit, och återkomma med ett beslutsunderlag där de olika 
alternativens konsekvenser är mer noggrant utredda.” 
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§ 369 KFKS 2020/904 

Genomförandeavtal för utbyggnad av tennishall Tattby 
Fastigheterna Tattby 2:6 och Tattby 38:1 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ingår föreslaget genomförandeavtal 
med Saltsjöbadens Lawntennisklubb, org nr 814000-5441, i enlighet med bilaga 1 
till enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 19 november 
2020. 
2. Under förutsättning att kommunstyrelsen fattar beslut enligt punkten 1 ger 
kommunstyrelsen markingenjör på enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att 
ansöka om fastighetsreglering för avstyckning av fastigheten Tattby 38:1 under de 
förutsättningar som följer av enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse 
daterad den 19 november 2020. 

Ärende 
Saltsjöbadens Lawntennisklubb planerar för en tillbyggnad av tennisklubbens 
tennisanläggning i Tattby. För att möjliggöra tillbyggnaden av tennisanläggningen har 
kommunen och Saltsjöbadens Lawntennisklubb förhandlat och överenskommit om 
förutsättningarna för projektet i det till tjänsteskrivelsen bifogade avtalsförslaget, bilaga 1. 
Avtalsförslaget reglerar ansvar, finansiering och genomförande av projektet och innebär 
dels att kommunen ska driva en planprocess för att ändra befintlig detaljplan, dels att 
kommunen ska ansvara för att anlägga en ny fotbollsplan, nya parkeringsplatser sam.t flytta 
ett antal återvinningsbehållare. Saltsjöbadens Lawntennisklubb ska ansvara för samtliga 
arbeten hänförliga till uppförandet av tillbyggnaden och ska stå samtliga kostnader för 
tillbyggnaden, detaljplanearbetet, ny parkeringsyta samt flytt av återvinningsbehållarna. Den 
nya fotbollsplanen ska till hälften bekostas av tennisklubben, upp till ett belopp om 2,5 
miljoner kronor. Kommunfullmäktige har i beslut den 16 november 2020 § 343, beslutat 
om investeringsmedel för ersättning av fotbollsplanen samt övriga nödvändiga åtgärder för 
att möjliggöra en tillbyggnad av tennisanläggningen i Tattby. 
 
Kommunen och tennisklubben avser att komma överens om upplåtelseformen för marken 
i ett separat upplåtelseavtal. Marken kan upplåtas med arrende alternativ tomträtt. Om 
kommunen och Saltsjöbadens Lawntennisklubb överenskommer om en 
tomträttsupplåtelse behöver marken avstyckas och en ny fastighet bildas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§230 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 19 november 2020 
Bilaga 1 Förslag till genomförandeavtal med Saltsjöbadens Lawntennisklubb 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Mats Gerdau(M), Helena Westerling (S) och Hans Peters (C).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag.  
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§ 370                                                            KFKS 2015/776-260 KFKS 2019/807 

Förlängning av avsiktsförklaring med Saltsjö-Duvnäs 
Tennisklubb och NackaMark Exploatering 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår föreslagen ändring av avsiktsförklaring 
med Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb (ideell förening) och NackaMark Exploatering KB 
gällande fortsatt förhandling avseende direktanvisning för bostadsbyggnation och 
markförvärv alternativt markupplåtelse inom fastigheten Sicklaön 41:2. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Ett förslag till en med Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb (SDTK) och NackaMark Exploatering 
KB (Bolaget) gemensam ändring av avsiktsförklaring har tagits fram. Ändringen utgörs av 
en ytterligare förlängning av avtalstid med ett år till och med 2021-12-31. I övrigt har inga 
förändringar skett i avsiktsförklaringen. 
Avsiktsförklaringen handlar om intentionerna inför fortsatt arbete för att dels få till stånd 
ändamålsenliga anläggningar för SDTK, dels att Bolaget ska erhålla direktanvisning för 
bostadsbyggnation inom Nacka Stad. Parterna kommer i senare skede att behöva teckna 
fler juridiskt bindande avtal mellan sig för att intentionerna ska uppfyllas. Samtliga 
överlåtelser alternativt upplåtelser av mark ska ske till marknadsvärde. Beslut om ändring av 
avsiktsförklaringen behöver fattas innan den löper ut den 31 december 2020. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 14 december 2020 
1. Föreslagen ändring av avsiktsförklaring 
2. Avsiktsförklaring 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från exploateringsenheten Nacka stad.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”I förevarande ärende finns det anledning att än en gång rikta uppmärksamhet på en 
kärnståndpunkt och hjärtefråga i kommunal fastighetspolitik för Sverigedemokraterna 
Nacka: inga befintliga idrottsytor eller idrottsutrymmen får utrangeras, även om det 
tillkommer nya sådana. 
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Nacka har en svag ställning bland stockholmskommuner när det gäller utbud av och 
tillgänglighet hos idrottsytor och idrottsutrymmen. Den situationen får inte förvärras 
ytterligare.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
 Miljöpartiet anser inte att hela det ursprungliga markområdet på Sicklaön 41:2 behöver 
ingå i bytet, ishallar kan med fördel placeras på Järlahöjden och därmed behöver inte denna 
mark exploateras. Därför borde inte kommunen behöva lämna mark för 200 bostäder i 
utbyte. I protokollsanteckningen instämde Mikael Carlsson för Nackalistan.  
 
 
- - - - - 
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§ 371                                                     KFKS 2014/730 – 050 KFKS 2019/605 

Godkänna ny part till ramavtal i Nacka strand 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner att Nacka dotter 12 AB, org.nr 559258-1978, inträder som 
part i ramavtal för Nacka strand för rättigheter och skyldigheter avseende område av 
fastigheten Sicklaön 13:87. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Ett ramavtal för Nacka strand har upprättats mellan kommunen och ett flertal dotterbolag 
tillhörande Nacka Strand Fastighets AB, c/o Carlyle Group, i samband med framtagandet 
av ett detaljplaneprogram för området och beslutats i kommunfullmäktige under 2014. I 
samband med utvecklingen av Nacka strand har Nacka Strand Fastighets AB överlåtit 
dotterbolag till andra parter för vidare för utveckling av Nacka strand. 
 
I juni 2020 har bolaget Nacka dotter 12 AB, som ägs av PEFAB, genom avtal förvärvat 
rättigheter och skyldigheter avseende område av fastigheten Nacka Sicklaön 13:87 av 
Nacka 5 AB. För fortsatt utveckling av Nacka strand är det relevant att Nacka dotter 12 
AB, med ägare PEFAB, inträder som part i ramavtalet för Nacka strand jämte de andra 
bolagen. 
 
Ramavtalet för Nacka strand får enligt § 22 i avtalet inte överlåtas utan kommunens, genom 
kommunstyrelsens, skriftliga medgivande. Kommunen behöver därmed ge sitt medgivande 
för att Nacka dotter 12 AB ska kunna träda in som part i ramavtalet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 16 december 2020 
Bilaga 1 - Ramavtal för Nacka strand 
Bilaga 2 - Godkännande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från exploateringsenheten Nacka stad. 
 
 
- - - - - 
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§ 372 KFKS 2020/1171 

Revidering av verksamhetsområde för vatten och spill-
vatten i Vikingshill och Sommarbo, Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om en utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och spill- 
vatten för område C, Vikingshill och Sommarbo Dpl 638, i enlighet med Nacka vatten och 
avfall AB tjänsteskrivelsens med tillhörande bilagor 1–3. 

Ärende 
Då detaljplanen för område C, Vikingshill och Sommarbo, vunnit laga kraft behöver verk- 
samhetsområdena för vatten och spill kompletteras. Mark- och miljödomstolen har utfärdat 
ett föreläggande för kommunen att tillse att området förses med dricksvattentjänster i 
enlighet med vattentjänstlagen. Kommunen är skyldig enligt lagen om allmänna 
vattentjänster att upprätta verksamhetsområde samt ordna med allmänna vattentjänster 
inom områden med samlad bebyggelse. Nacka vatten och avfall AB har i egenskap av 
huvudman enligt lagen om allmänna vattentjänster berett frågan om verksamhetsområde. 
Mot bakgrund av ovan föreslås det att kommunstyrelsen beslutar om en utvidgning av 
verksamhetsområdet för vatten och spillvatten för område C, Vikingshill och Sommarbo 
Dpl 638, i enlighet med Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelsens med tillhörande 
bilagor 1–3. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploatering Nacka den 16 december 2020 
Nacka vatten och avfall AB tjänsteskrivelse med tillhörande bilagor 1-3. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 373 KFKS 2020/I040 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
byggentreprenad Nya Näckenbadet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av byggentreprenad Nya Näckenbadet i 
enlighet med enheten för bygg och anläggnings tjänsteskrivelse daterad den 27 november 
2020. 

Ärende 
Upphandlingen föreslås omfatta byggnation av en ny simhallen i två plan som uppförs på 
samma fastighet där befintliga Näckenbadet står placerad idag. Byggentreprenaden föreslås 
genomföras som en utförandeentreprenad med en hög samverkansgrad mellan kommunen 
och entreprenören. Anbudsgivarna föreslås lämna ett riktpris för entreprenaden baserat på 
de handlingar som kommunen har tagit fram i projekteringen av simhallen. Detta pris 
tillsammans med entreprenadarvode föreslås utvärderas till 50% och kvalitativa parametrar, 
som kompetens, genomförandeförmåga och samarbetsförmåga till 50%. Tiden för att 
bygga simhallen beräknas bli ca 29 månader så avtalet föreslås gälla från augusti 2021 till 
och med april 2024. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§232 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning samt inköpsenheten daterad den 27 
november 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade avslag till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag och fann att kommunstyrelsen har beslutat i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Esa Örmä (SD) avstod från att delta i beslutet. 
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Karin Teljstedt (KD) avstod från att delta i beslutet.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Förslaget att anlita byggentreprenör på löpande räkning utan tak utsätter Nackaborna för 
stora ekonomiska risker. Det ursprungliga beslutet om simhallen fattades på helt andra 
grund och underlag till beslut. Det är hög tid för den moderatledda majoriteten att sluta 
spekulera med skattebetalarnas pengar och istället fatta den här typen av stora ekonomiska 
beslut på gedigna underlag.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Det nya badet i kommundelen borde inte etableras på samma plats som det gamla 
Näckenbadet. Det är osäkert om det finns lagliga möjligheter att bygga på platsen, den är 
sankt och grundvattnet måste hanteras vilket inte är klart med tillstånd för. Nu när det visat 
sig att platsen inte är bra vald anser Vänsterpartiet att det nya badet bör placeras på bra 
grund och i Fisksätra. Där behövs badet och det finns en stor befolkning i Fisksätra som 
kan nyttja badet. Oavsett var badet byggs är det viktigt att kommunen arbetar proaktivt 
med att försvåra för kriminella och skattefuskande företag genom att i upphandlingen 
tydliggöra att företagskriminalitet inte kommer lyckas i Nacka Kommun. Ett verktyg som 
LO tagit fram heter Vita jobbmodellen och det är ett bra sätt att motverka skattefusk och 
företagskriminalitet.” 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Miljöpartiet ansåg redan från början att detta var fel plats att bygga ett badhus på av olika 
anledningar. Både rent strategiskt och den tekniska utmaning det innebär att bygga en så 
pass komplex konstruktion på instabil sjöbotten. I dialogerna med olika entreprenörer har 
det framkommit att de ser en stor komplexitet med att bygga på den valda platsen, och att 
de inte vill ta något ansvar för att den tekniska konstruktionen av badet. Kanske är det dags 
att leta efter en ny placering för badhuset? 
För att få någon entreprenör att vilja bygga badet på den valda platsen till ett vettigt pris, 
väljer här kommunen att ge entreprenörerna full ansvarsfrihet för allt annat än rena byggfel. 
Alla konstruktionsfel blir således kommunens ansvar. Miljöpartiet är ytterst tveksamt till 
om kommunen har all den tekniska kompetens som behövs för att själv ansvara för ett så 
pass komplext projekt. Bortsett från att vi hellre hade sett att badhuset byggdes på en 
annan plats, så kan vi inte stå bakom om bygget ska upphandlas i denna entreprenadform.” 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
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”Det kommer säkert att bli ett fint badhus i Neglinge. Vi anser dock att det borde stått i 
Fisksätra. Dessutom byggs badet nu på en plats som gör att det på grund av 
grundförhållandena kommer att bli ett mycket dyrt bygge.  
Av dessa skäl, och för att vi respekterar demokratiskt fattade beslut, så avstår vi från att 
delta i beslutet.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 374 KFKS 2020/898 

Remiss av ny renhållningsordning för Nacka kommun 
Yttrande under samråd och utställning 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till denna tjänsteskrivelse med 
följande tillägg till stycke 2 i yttrandet:  
 
Kostnader och konsekvenser bör belysas ur ett bredare perspektiv avseende källsortering, 
återvinning och återbruk. Att ställa krav på fullständigt sorterade fraktioner för alla typer av 
avfallsprodukter i nya flerfamiljshus kommer att innebära kostnader och skötselansvar för 
fastighetsägarna. Det bör belysas i det fortsatta arbetet. Bostadsnära insamling av 
förpackningar, på samma sätt som insamling av matavfall, är bra. Men även här behövs en 
bredare analys av vad det innebär, exempelvis med fler sopkärl. 

Ärende 
Kommunstyrelsen har beretts tillfälle att yttra sig över förslag till ny renhållningsordning 
för Nacka kommun. Förslaget omfattar ny avfallsplan och reviderade avfallsföreskrifter. 
Den nya avfallsplanen visar inriktningen på kommunens avfallsarbete under perioden 2021- 
2026 och syftet är att Nackaborna, företagare, verksamheter och kommunen själva ska 
verka för att minska och förebygga avfall och nedskräpning och minska avfallets 
miljöpåverkan. Avfallsföreskrifterna anger hur det kommunala avfallet ska hanteras. 
Kommunstyrelsen föreslås yttra sig över avfallsplanen med tillhörande handlingsplan, samt 
över avfallsföreskrifterna. I yttrandet förslås kommunstyrelsen särskilt lyfta konsekvenser 
på stadsutvecklingen samt behovet av att säkra att ambitionerna i avfallsplanen kan uppnås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§234 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 27 november 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande remiss ny renhållningsordning 
Bilaga 2 Missiv remiss ny renhållningsordning 
Bilaga 3 Avfallsplan 2021-2026 
Bilaga 4 Handlingsplan 
Bilaga S Lagar, mål, planer och styrdokument 
Bilaga 6 Nuläge och framtida behov 
Bilaga 7 Uppföljning avfallsplan 2020 
Bilaga 8 Nedlagda deponier 
Bilaga 9 Miljökonsekvensbeskrivning 
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Bilaga 10 Avfallsföreskrifter 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med utskottets förslag 
med följande tillägg till stycke 2 i yttrandet:  
 
Kostnader och konsekvenser bör belysas ur ett bredare perspektiv avseende källsortering, 
återvinning och återbruk. Att ställa krav på fullständigt sorterade fraktioner för alla typer av 
avfallsprodukter i nya flerfamiljshus kommer att innebära kostnader och skötselansvar för 
fastighetsägarna. Det bör belysas i det fortsatta arbetet. Bostadsnära insamling av 
förpackningar, på samma sätt som insamling av matavfall, är bra. Men även här behövs en 
bredare analys av vad det innebär, exempelvis med fler sopkärl.  
I yrkandet instämde Sidney Holm (MP). 
 
Sidney Holm (MP) yrkade att kommunstyrelsens synpunkter under delmål 2.4 i förslag till 
yttrande stryks. Stycket har följande lydelse. 
"Av delmål 2.4 framgår att, stationär sopsug ska prövas och möjliggöras i 
stadsbyggnadsprojekt. Av planen framgår att "stationär sopsug bedöms vara ekonomiskt 
motiverat när antalet anslutna lägenheter är minst cirka 500. Bostäderna behöver inte finnas 
inom samma kvarter eller detaljplan utan systemet kan med fördel samordnas mellan flera 
byggherrar och projekt. Målsättningen är att stationära sopsugar projekteras och byggs av 
byggherren." Kommunstyrelsen instämmer i att sopsug kan vara ett bra alternativ men 
projekten måste analysera och utvärdera detta i varje specifikt fall. Målet bör således ändras 
till att "stationär sopsug ska prövas i stadsbyggnadsprojekt". Detta eftersom sopsug endast 
ska möjliggöras där så bedöms lämpligt efter prövning. Målet åtföljs av en åtgärd i 
handlingsplanen. Texten för denna åtgärd bör ses över och förtydligas i samråd med 
exploateringsenheterna.'' I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar (S).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att i KS yttrande under avsnittet Mål 2 god service, 
tillgänglig insamling och engagerade Nackabor, komplettera med. Det är viktigt att god 
tillgänglighet för hämtning och lämningen av avfall sorterade i fraktioner, som glas, plast, 
metall, mm på sikt också blir möjligt i befintliga bostäder. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms (MP) och Khashayar Farmanbars (S) tilläggsyrkanden 
beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats Gerdaus (M) yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet (se bilaga). 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Avfallssortering är en viktig del av det hållbara arbetet. Därför vill vi att alla Nackabor ska 
kunna sortera och lämna sitt sorterade avfall för hämtning från där de bor. Dagens 
situation där det sorterade avfallet ska transporteras av var och en, företrädesvis med bil till 
en avfallsstation eller central är i förlängningen inte hållbart. Vi noterar att den 
moderatledda majoriteten vill göra precis tvärtom, när de till och med vill ha lägre 
ambitionsnivå än den som finns i förslaget som behandlas.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Genom stationär sopsug kan insamlingen av avfall effektiviseras och behovet av tunga 
transporter och bul¬ler minska. Bortsett från miljövärdet krävs minst 500 anslutna 
lägenheter för att det ska vara ekonomiskt motiverat. Eftersom det kan behövas en 
samordning mellan flera byggherrar och projekt för att komma upp i minst 500 lägenheter, 
krävs det att kommunen tar ett övergripande ansvar i planprocessen så att användande av 
stationär sopsug möjliggörs. Självklart ska det alltid prövas om det är lämpligt med stationär 
sopsug men, om inte planeringen sker utifrån att möjliggöra stationär sopsug, kan detta 
istället omöjliggöras.” 
 
 
- - - - - 
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§ 375 KFKS 2020/1I12 

Remiss – Departementspromemoria Tidsbegränsad 
lösning för att säkerställa tillgång till skolinformation 
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta utbildningsnämndens förslag till yttrande enligt bilaga 
till tjänsteskrivelsen daterad 2020-12-01. 

Ärende 
Remisspromemoria Tidsbegränsad lösning för att säkerställa tillgång till skolinformation 
U2020/05409 har lämnats på remiss. Ett ändrat rättsläge innebär att systemet för 
informationsförsörjning inom skolväsendet inte fungerar som tidigare eftersom uppgifter 
om fristående skolors verksamhet inte kan offentliggöras på skolenhetsnivå och därmed 
inte heller kan användas för andra ändamål än statistik. I denna promemoria föreslås nya, 
tidsbegränsade bestämmelser i offentlighets- och sekretesslagen som bryter 
statistiksekretessen så att enheter inom myndigheter som ägnar sig åt särskild verksamhet 
för framställning av statistik kan lämna uppgifter som avser enskilda huvudmän inom 
skolväsendet till Statens skolverk och kommuner för att de ska kunna utföra vissa angivna 
uppgifter. 
Utbildningsnämnden ser positivt på förslaget om nya, tidsbegränsade bestämmelser i 
offentlighets- och sekretesslagen, men påtalar behovet av en snabb lösning för ytterligare 
uppgifter. Kommunen behöver fortsätta informera vårdnadshavare om personalens 
utbildning i förskolor och fritidshem. Det är också viktigt att kommunen kunna fortsätta 
använda mått på elevers resultatutveckling i grundskolan och gymnasieskolan för att främja 
hög måluppfyllelse och likvärdighet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §182 
Ordförandebeslut av utbildningsnämndens ordförande, daterad den 1 december 2020 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten daterad den 1 december 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
 
- - - - - 
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§ 376 KFKS 2020/ I 007 

Remiss – Promemoria Införandet av familjevecka 
påbörjas (Ds 2020:24) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande över Socialdepartementets 
promemoria "Införandet av familjevecka påbörjas" (Ds 2020:24) enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 2 december 2020. 

Ärende 
Socialdepartementet har i Införandet av Familjevecka påbörjas Ds 2020:24 föreslagit införandet 
av en familjevecka. Familjeveckan innebär att föräldrar ska ha rätt till ledighet från arbetet i 
vissa situationer och till en ersättning för förlorad arbetsinkomst. Enligt promemorian är 
syftet med familjeveckan att underlätta för förvärvsarbetande föräldrar att kombinera 
arbetsliv och familjeliv, förbättra förutsättningarna för föräldrar att förvärvsarbeta samt 
främja minskat deltidsarbete. I promemorian lämnas tre förslag för hur införandet av 
familjeveckan kan ske. Förslagen skiljer sig åt avseende hur många dagar med ledighet och 
familjedagspenning som föräldrarna föreslås att kunna nyttja. 
 
I det föreslagna yttrandet anges att Nacka kommun avstyrker förslaget i promemorian. 
Kommunen anser att regeringen i rådande ekonomiska läge borde prioritera åtgärder som 
stimulerar ekonomin genom att öka antalet arbetade timmar istället för att minska dessa. 
En ökad produktivitet ger en ökad tillväxt som gynnar såväl barnfamiljer som övriga 
medborgare mer i slutändan än vad införandet av en familjevecka skulle göra. Införandet av 
familjevecka kommer också få ogynnsamma direkta konsekvenser för kommunerna, dels i 
form av lägre skatteintäkter, dels på grund av ökad problematik med personalförsörjning då 
den personal som nyttjar familjeveckan kommer behöva ersättas. Nacka kommun avstyrker 
således förslaget om införandet av familjevecka och alla de tre olika alternativ som föreslås i 
fråga om förmånstid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §183 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 2 
december 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Promemoria Införandet av familjevecka påbörjas (DS 2020:24) 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Hans Peters 
(C), Esa Örmä (SD) och Gunilla Grudevall Steen (L).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga). I yrkandet 
instämde Tomas Ottosson (V) och Sidney Holm (MP).  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) avstod från att delta i beslutet.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna.  
 
 
- - - - - 
  



 87 (106) 
 21 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 377 KFKS 2020/ 1162 

Remiss – Hållbar socialtjänst – En ny socialtjänstlag, 
SOU 2020:47 

 
Ärendet utgår från dagordningen 
 
 
 
- - - - - 
  



 88 (106) 
 21 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 378 KFKS 2020/880-1 

Politikerinitiativ – Visualisera visionen om Nacka stad 
med hjälp av VR 
Politikerinitiativ den 28 september 2020 av Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla politikerinitiativet på så sätt att stadsledningskontoret 
ges i uppdrag att utreda hur en visualisering av stadsutvecklingen i Nacka stad kan 
genomföras. Syftet är att skapa ökad förståelse, engagemang och delaktighet bland 
Nackaborna och samtidigt ge störst effekt och bästa nytta för skattepengarna. 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Karin Teljstedt (KD) har lämnat ett politikerinitiativ där det föreslås en ökad visualisering 
och mer utvecklad pedagogik i Nacka kommuns strategiska kommunikation i 
stadsutvecklingsfrågor. Det föreslås att exempelvis VR-teknik och VR-glasögon, så kallad 
virtual reality eller datorsimulerad verklighet, används för att visa hur Centrala Nacka kan 
komma att se ut om tio år. 
 
Kommunen har sedan 2018 genomfört två attitydundersökningar för att mäta Nackabornas 
inställning till stadsutvecklingen. En majoritet är positiv till att Nacka växer inom de 
centrala delarna, men mätningarna visar även ett behov av att öka förståelsen och 
kunskapen hos de Nackabor som är oroliga eller negativa till utvecklingen. En ökad 
visualisering av stadsutvecklingen och dess konsekvenser är därför önskvärd och bör 
utredas och realiseras. I utredningen behöver det ingå en behovsanalys för att närmare 
identifiera kommunikationsbehoven, berörda målgrupper, verktyg och arbetssätt samt 
samordningsmöjligheter. Det föreslås därför att stadsledningskontoret ges i uppdrag att 
utreda hur en visualisering av stadsutvecklingen i Nacka stad kan genomföras. Syftet är att 
skapa ökad förståelse, engagemang och delaktighet bland Nackaborna och samtidigt ge 
störst effekt och bästa nytta för skattepengarna. Politikerinitiativet är därmed 
färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§236 
Tjänsteskrivelse från kommunikationsenheten daterad den 25 november 2020 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
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Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Khashayar Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
 
- - - - - 
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§ 379 KFKS 2020/9 18 

Politikerinitiativ – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för 
utveckling, kompetens, trygghet och miljö 
Politikerinitiativ den 6 oktober 2020 av Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att framtidsfonderna redovisas inom ramen för eget kapital i 
årsredovisningen för år 2020 och att avsättningen sker genom fullmäktiges beslut att 
fastställa årsredovisningen. 
 
Kommunstyrelsen noterar kriterier för användandet av fonderna i enlighet med denna 
tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att utreda formerna för hur 
framtidsfonderna rent praktiskt ska hanteras i organisationen. Redovisning sker i samband 
med kommunstyrelsens sammanträde den 22 februari 2021. 

Ärende 
Stadsledningskontoret har på kommunstyrelsens arbetsutskotts uppdrag utrett 
möjligheterna att använda en del av det förväntade ekonomiska överskottet avseende 2020 
för att inrätta fyra framtidsfonder; framtids- och utvecklingsfond, kompetensfond, 
trygghetsfond samt miljö- och klimatfond. 
 
Slutsatsen är att det mest optimala är att avsätta medel inom ramen för eget kapital och att 
125 miljoner konor avsätts på detta sätt. 
 
Fördelningen mellan respektive fond föreslås enligt följande: 
 
Framtids- och utvecklingsfond 50Mkr 
Kompetensfond 30Mkr 
Trygghetsfond 15 Mkr 
Miljö- och klimatfond 30Mkr 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2020, §184 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 4 
december 2020 
Bilaga 1 Politikerinitiativ den 6 oktober 2020 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Gunilla 
Grudevall Steen (L), Karin Teljstedt (KD), Esa Örmä (SD) och Hans Peters (C).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) avstod från att delta i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet deltar inte i beslutet då vi hade haft en annan budget för 2021 om man 
antagit Vänsterpartiets och då haft möjlighet att prioritera annorlunda. Vi återkommer till 
bokslutsdebatten om hur vi närmare hade hanterat överskottet från 2020. Bland annat 
önskar vi en djupare analys om vad som inte blev gjort under 2020 som var planerat. T.ex. 
förstår vi ju att en del verksamheter som inte kunnat genomföras ändå har medfört 
kostnader som inte så snabbt kan undvikas, så som löner och hyror för verksamheter som 
uteblivit. Vi vet heller inte vilket stöd vi kan räkna med från staten under 2021 om 
pandemin fortsätter länge. 
När det gäller majoritetens förslag till fonder så anser vi att de tre första, framtids- och 
utvecklingsfonden, kompetensfonden och trygghetsfonden är sådant som Vänsterpartiet 
räknar som nödvändiga för verksamheterna och vi menar att vi har finansierat 
verksamheterna så att det ska finnas utrymme för sådant. Vi anser att trygghetsfondens 
exempel också visar på att majoriteten har svårt att se sambandet mellan den sociala 
nedrustning som de indirekta nedskärningar de gör genom att t.ex. aldrig ta höjd för löne- 
och prisökningar i sina budgetar. Det är en klen tröst för brottsoffer att kameror kan klara 
upp brotten om det är så att man från början hade kunnat förebygga ett brott. 
 
Vänsterpartiet har också en kritik mot beslutet att ha en stadsbyggnadsekonomi i balans. Vi 
ser effekten av att marknaden ska lösa också nyttigheterna så som idrottsytor, fritids- och 
kulturlokaler. Vi anser att det vore intressant att se hur en del av det uppkomna överskottet 
skulle kunna användas för att investera i en stadsbyggnad i Nacka som kan kombinera att 
bygga många bostäder och ha tillräckligt med idrottsytor, fritids- och kulturlokaler.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Att i goda tider fondera pengar är en god policy. Världen, Sverige och Nacka står idag mitt 
i den värsta globala pandemin i vår tid. Kommunens medarbetare har slitit hårt för att 
leverera viktiga tjänster till invånare. Allt från äldrevård och skolor till att sopor ska hämtas 
i tid och el ska finnas i ledningarna har blivit en större ansträngning under pandemin. I 
detta läge är det klokt att underlätta och förbättra för personalen och stärka kommunens 
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leverans för att ge god service till invånarna. Istället väljer Nacka majoritet bestående av M, 
C, L och KD att skära ner på alla som har behov. Nackabor som har en funktionsvariation, 
vuxna med psykisk ohälsa eller barn som har dyslexi är alla de som drabbas av 
nedskärningarna. Majoriteten anser tydligen att dessa är goda tider för att fondera undan 
pengar istället för att stärka välfärden. 
Socialdemokraterna anser att en del av det stora överskottet bör användas till att stärka 
välfärden, därutöver inventera och förbättra publika miljöer och miljöer för barn och 
ungdomar, samt ökade idrottsytor, exempelvis 11-spelarplan på Sicklavallen och att ta ner, 
sälja och införskaffa nytt fotbolls tält på Järla höjden." 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker generellt det är bra att fondera pengar för olika ändamål och anser att 
lagstiftningen borde vara mer tillåtande när det gäller att bygga upp fonder för olika 
ändamål. 
När det gäller just dessa avsättningar så anser vi att Miljö- och klimatfonden borde vara den 
största. I skuggan av den pågående pandemin växer sig miljö- och klimatproblemen i 
storlek, och hoten kopplade till klimatförändringarna och utarmningen av den biologiska 
mångfalden är den största utmaningen mänskligheten står inför. Vi föreslår därför att det 
till åtgärder kopplade till miljö- och klimat fonderas 50 Mkr, framtid och utveckling 30 
Mkr, kompetens 30 Mkr och trygghet 15 Mkr.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 380 KFKS 2019/797 

Medborgarförslag om införande av porrfilter 
Inkom den 1 september 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar det arbete som pågår, i form av digitala verktyg och tekniska 
lösningar samt vuxennärvaro och samtal/information, för att förhindra att barn och unga 
utsätts för pornografiskt innehåll på internet. Kommunstyrelsen noterar även att det sker 
en fortsatt bevakning av den hemställan från Sveriges Kommuner och Regioner som 
lämnats till regeringen om förtydligad lagstiftning när det gäller frågan om webbfilter inom 
skolväsendet. Medborgarförslaget är med detta färdigbehandlat. 

Ärende 
I ett medborgarförslag förslås att det i verksamheter barn vistas ska installeras 
porrfilter/ teknisk lösning på kommunens digitala enheter och wifi-nätverk samt att det ska 
införas en porrfri policy inom kommunens digitala enheter. 
 
De verksamheter som främst tillhandahåller digitala enheter och wifi-nätverk där barn är 
användare i kommunen är de kommunala förskolorna och skolorna. Fokus i denna 
utredning är därför det arbetet och erfarenheter som finns i dessa verksamheter. I övrig 
verksamhet där det finns tillgång till kommunens digitala enheter och wifi-nätverk, 
exempelvis biblioteken, gör sig likande utgångspunkter och svårigheter gällande som 
redovisas kring de kommunala skolorna. 
 
Välfärd skola undersöker och testar tekniska lösningar som ett komplement till samtal och 
vuxennärvaro, men de filterlösningar för nätverk som finns idag är inte effektiva eller 
ger inte en tillräckligt bra öppenhet för att kunna nyttja internets goda egenskaper. De 
arbete som Välfärd skola genomfört med filter har hittills visar att de inte ger ett komplett 
skydd mot att ta del av oönskat material från internet. Redan gällande lagstiftning och 
läroplan ger tydliga ramar för hur skola och förskolan ska ta sig an sitt uppdrag samt vad de 
har att förhålla sig till och arbeta utifrån inom området. Vidare finns policys och riktlinjer 
vid användandet av digitala verktyg i undervisningen som skolorna har att tillgå. Där 
framhålls att användning inte får ske så att det bryter mot de grundläggande värden som 
gäller i skolan tex människors lika värde, respekt och tolerans samt att man inte får kränka 
andra. 
 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har utrett och analyserat rättsläget gällande 
webbfilter i skolmiljöer och andra offentliga miljöer. Den analysen visar på stor komplexitet 
ur ett rättsligt perspektiv. En hemställan om förtydligande lagstiftning i frågan har därför 
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skickats till regeringen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslås att det arbete och åtgärder som pågår samt bevakningen av 
hemställan från SKR som givits in till regeringen noteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 september 2020, §50 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 31 augusti 2020 
Bilaga Medborgarförslag om införande av porrfilter 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till medborgarförslaget. I yrkandet instämde Mikael Carlsson 
(NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom aktuellt medborgarförslag och ber också att få 
hänvisa till partiets egen motion med samma budskap och avsikt. Om kommunstyrelsen 
finner att frågan behöver utredas före ett beslut, har också det Sverigedemokraternas stöd.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Det är lättare sagt än gjort att åstadkomma ett effektivt porrfilter. Förutom att det är dyrt 
så är det ineffektivt och hindrar i alltför liten grad att eleverna verkligen exponeras för 
pornografi på nätet.   
Det finns dock ändå skäl att överväga att installera porrfilter. Det kan ha en normerande 
effekt. Det blir ett budskap från vuxenvärlden att pornografi inte är lämpligt. Dessutom 
hindrar det trots allt en hel del pornografi från att dyka upp på skärmen.   
Med den målsättningen måste ett porrfilter inte hundraprocentigt hindra all pornografi, det 
skulle räcka att nå en bit. Vi ser därför fram emot SKR:s utredning och är i dagsläget 
positivt inställda till att, om det finns en rimlig chans, installera det i kommunens skolor.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi vill alla skydda barnen från en osund syn på sexualitet. Det mest grundläggande och 
viktigaste är samtalet med barn och unga som ska ge en sund syn på sexualitet och stärka 
dem i att ta kontrollen över sina kroppar. Medborgarförslaget argumenterar med tydlighet 
och insikt om hur viktigt det är att den digitala miljön som våra barn befinner sig i ska 
kunna erbjuda trygghet på samma sätt som den fysiska. Skolans kompensatoriska roll 
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behöver även i denna fråga stärkas. Ämnen som rör sex känns ofta tabubelagda och tyvärr 
har inte alla barn, föräldrar som är bekväma med att föra ett samtal om sexualitet med dem. 
Här måste skolans sexualundervisning klara av att göra mycket mer än idag. 
Sund syn på sexualitet skiljer sig från den typen av oönskad porr som finns i debatten. Den 
sexuella frigörelse som Sverige genomgick under senare delen av förra seklet har gett 
kvinnor större makt över sina kroppar och sin sexualitet. Det har utvecklat Sverige som en 
fri och inkluderande nation. Men allt har sin tid och barn ska inte utsättas för porr. 
Samtidigt bör vi vara vaksamma så att inte den diskussionen används för att begränsa synen 
på sexualitet som helhet och vrida tillbaka klockan för vuxna människor. Den kvinnliga 
frigörelsen och rätten till sexualitet är lika oförenlig med konservatismen och nymoralismen 
som eld och vatten. 
Det kan argumenteras att finns skäl att överväga att installera ett sk innehållsfilter för barn. 
Det skulle exempelvis kunna leda till en normerande effekt och fungera som ett budskap 
från vuxenvärlden. Men för att en sådan handling ska kunna få effekt är det rimligt det sker 
som en del av en samlad nationell strategi.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är ett bra medborgarförslag vi i Vänsterpartiet är positiva till att genomföra, den 
tekniska sidan är viktig att implementera när ett fungerande system och ramverk finns på 
plats. Ännu viktigare är att införa policyn om en porrfri kommunalmiljö och att ingen ska 
behöva bli utsatt för kränkandevisning av filmer oavsett i vilken form det är. Det har 
kommunen egen rådighet över och kan införas omedelbart i alla kommunala 
lokaler/verksamheter och i verksamheter som är under kommunens ansvar och tillsyn.” 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 381 KFKS 2020/843 

Medborgarförslag om att rusta upp förskolan 
Daggkåpans gård 
Inkom den 13 september 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det nuvarande hyresavtalet mellan Nacka kommun och 
Dibber Inspira AB hanteras enligt branschmässiga principer samt att behov av upprustning 
och utveckling av gården är en verksamhetsfråga som den aktuella förskoleaktören behöver 
ta ställning till. 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår att kommunen som hyresvärd ska 
säkerställa att gården på Daggkåpans förskola rustas upp. Förskolan Daggkåpan har sin 
verksamhet i inhyrda lokaler på adressen Sickla Alle 13 i Nacka. Fastighetsägare är 
Bostadsrättsföreningen Utsikten i Nacka. Nacka kommun hyr in lokalen från 
bostadsrättsföreningen för att sedan hyra ut den i andra hand till Dibber Inspira AB. Nacka 
kommun har via hyresavtalet med Dibber åtagit sig ett underhållsansvar för den vid 
tillträdet befintliga, fasta lekutrustningen. Önskar verksamheten utöka med mer 
lekutrustning, byta ut befintlig, fungerande utrustning till annan eller utveckla gården 
genom större projekt så kan en beställning göras. Verksamheten kommer dock att få betala 
för investeringen, antingen direkt som en engångsbetalning eller som en tilläggshyra vid 
sidan av den ordinarie hyran. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§237 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Tomas 
Ottosson (V), att kommunstyrelsen, i samverkan med utbildningsnämnden, ska följa upp 
med den aktuella fastighetsägaren i syfte att förbättra den fysiska miljön för barnen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Yrkandet att kommunstyrelsen, i samverkan med utbildningsnämnden, ska följa upp med 
den aktuella fastighetsägaren i syfte att förbättra den fysiska miljön för barnen är rätt väg att 
gå anser Vänsterpartiet. Det är en tyvärr vanlig situation att ansvar för tex underhåll och 
skötsel bollas mellan olika instanser och föräldrar som behöver en bättre miljö för sina 
barn, får ägna sig åt företagsjuridik istället för att vara föräldrar. Vänsterpartiet anser 
medborgarförslaget är välmotiverat och tydliggör att de försök som gjort för att komma 
tillrätta med problem på förskolegården inte fungerat. Det är allvarligt när det finns 
hyresavtal som reglerar problemen med förskolegården att det inte går att komma fram till 
beslut och förändringar som är motiverade för barnen lek och säkerhet.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Vi delar föräldrarnas intentioner om att Daggkåpans gård behöver ses över för att rustas 
upp. Vi har tidigare påpekat att vi vill se en utredning av alla skolgårdar och förskolegårdar i 
Nacka kommun, för att säkra trygga miljöer för barnen. När det gäller skolor och förskolor 
anser vi att villkoren för anordnarna måste kravställas tydligt och avtalen följas upp. 
Kommunen måste ta ansvar för att säkerställa att miljöerna är trygga, oavsett om 
anordnaren är privat eller kommunal." 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 382 KFKS 2020/758 

Medborgarförslag om närlivsbutik i Kummelnäs 
Inkom den 20 augusti 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen instämmer i att utvecklingen av norra och sydöstra Boo med fler 
bostäder på sikt kan öka behovet av handel i närområdet och att de platser som föreslås 
skulle kunna vara möjliga. Kommunen välkomnar initiativ från näringslivet och om en 
aktör vill driva dagligvaruhandel i området så kommer kommunen i samverkan med 
aktören utreda förutsättningarna för det. 
 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Ett medborgarförslag har inkommit i vilket medborgaren föreslår en närlivsbutik i norra 
Boo då både norra och sydöstra Boo exploateras och fler människor kommer att bosätta 
sig i områdena. 
 
Enligt översiktsplanen beräknas norra och sydöstra Boo att bebyggas med ytterligare 750- 
900 bostäder. Även om områdena förtätas enligt översiktsplanen pekas inte handel ut som 
ett framtida behov av service. Att etablera en dagligvaruhandel sker inte på kommunens 
initiativ. Om förutsättningarna är goda och efterfrågan finns för att uppföra en 
dagligvaruhandel sker det på initiativ av näringslivet. När det gäller dagligvaruhandel görs 
normalt en studie för att ta reda på vilken plats som är bäst lämpad samt hur stort 
kundunderlaget beräknas vara för platsen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling och planenheten bedömer att förslaget är lämpligt 
om behovet finns men att placering och uppförandet av en dagligvaruhandel sker på 
initiativ av näringslivet. Kommunen avsätter därför inte mark på eget initiativ för att 
möjliggöra etablering av en närlivsbutik. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2020, 
§238 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling samt planenheten daterad den 
25 november 2020 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 



 99 (106) 
 21 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Förslagsställaren kommer med ett väldigt bra förslag som vi stödjer. Kommunen styr inte 
över detta direkt, men vi Socialdemokrater kommer att verka för att parter i näringslivet ska 
ges förutsättningar så att det ska kunna bli av." 
 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 383 KFKS 2020/921 

Medborgarförslag om att lära ut om viktiga 
samhällsfrågor som diskriminering och förtryck 
Inkom den 2 oktober 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Välfärd skola redan arbetar kontinuerligt med frågor som är 
kopplade till viktiga samhällsfrågor så som diskriminering och förtryck. Enligt läroplanen 
ska alla som verkar inom skolan lära ut om viktiga samhällsfrågor som bland annat 
diskriminering och olika typer av förtryck. Detta gör skolorna inom Välfärd skola. 
 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Initiativtagaren, som är en ungdom, vill att skolan ska lära ut om viktiga samhällsfrågor 
som diskriminering och förtryck. Enligt initiativtagaren har alla barn inte föräldrar som 
diskuterar rasism, sexism och homofobi i hemmet och det är därför av stor vikt att skolan 
tar sitt ansvar, vilket initiativtagaren hävdar att inte görs. Initiativtagarens förslår därför att 
skolan ska lära ut om rasism, sexism och homofobi. 
 
Välfärd skola uppskattar och välkomnar initiativtagarens förslag i angelägna och viktiga 
frågor. Alla verksamma i skolan har enligt läroplanen ett ansvar för att lära ut om viktiga 
samhällsfrågor som diskriminering och förtryck vilket också inkluderar att motverka rasism, 
sexism och homofobi. Detta görs i Välfärd skolas skolor. Välfärd skola anser att förslagen 
redan lärs ut i skolan och att intentionen i medborgarförslaget därför redan är uppfyllda. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 december 2020, §69 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 25 november 2020 
Bilaga Medborgarförslag om att lära ut om viktiga Samhällsfrågor som 
diskriminering och förtryck 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till medborgarförslaget. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
"Vi är övertygade om att Välfärd skola redan arbetar kontinuerligt med frågor som är 
kopplade till diskriminering och förtryck. Det ingår i läroplanen och det ifrågasätter inte 
medborgaren. Men hen skriver att det tas upp "om och om igen, utan att det blir 
förändringar och utveckling". Förslaget är därmed färdigbehandlat i formell mening. Det är 
ett byråkratsvar till en person som kanske har egna starka erfarenheter av det hen tar upp. 
Även om skolan lär ut vad diskriminering, förtryck, rasism, sexism och homofobi betyder, 
så upplever denna elev att diskriminerande uttryck förekommer i så stor utsträckning att 
hen tar sig för att skriva ett medborgarförslag till politiken. Detta bör tas på stort allvar. 
Hen skriver att n-ord, f-ord och "bög" används i hög grad, och att de barn som uttrycker 
sig diskriminerande kanske inte förstår bakgrunden till sina "skämt" och därför inte heller 
kan sätta sig in i hur ont det gör. Dessa uttryck har blivit normaliserade bland ungdomarna. 
Mer behöver därför göras för att tydliggöra att vi inte accepterar detta i Nackas skolor. Att 
Välfärd skola ska uppmana skolorna att särskilt arbeta vidare med dessa frågor är positivt. 
Vi är nog alla överens om att skolan ska vara en plats där alla får vara sig själva, oavsett 
utseende, sexuell läggning och tro. Precis som läroplanen säger. Att inte behöva känna sig 
rädd eller orolig för att bli kränkt borde vara en självklarhet, om än svår att nå. Man kan 
förstås inte styra hur barn och ungdomar pratar med varandra när vuxna inte hör, men mer 
borde kunna göras för att eleverna inte ska behöva känna sig kränkta. 
Skolorna behöver sannolikt ytterligare vässa sin kreativitet på det här området. Och vi tror 
också att skolorna behöver involvera eleverna mer, för att det ska bli skillnad på riktigt i 
hur man umgås i skolan." 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det här är ett bra medborgarförslag med insikt om hur arbetet i praktiken sker. Därför är 
det viktigt att den här frågan följs upp. Det är lätt att säga att detta redan finns i läroplanen. 
Men när en person med god insyn inte uppfattar att våra skolor levererar tillräckligt tydligt 
om detta är det viktigt att ta det på allvar. Vi lever i en tid då konservativa och extrema 
grupperingar använder hat, hot och offermentalitet som verktyg att styra samhällsdebatten. 
Därför är det väldigt viktigt att kommunen står stark och stöttar skolledare och lärare som 
ska känna stöd, uppskattning och ha goda möjligheter att genomföra sitt viktiga uppdrag.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”De är ett viktigt medborgarförslag som borde få oss politiker att rodna över det hen 
berättar. Vi har en läroplan och likabehandlingsplan mot diskriminering som ska fungera 
mot det som initiativtagaren berättar om. Och det gör det inte. På skolor som konkurrerar 
om barn och skolpeng är det inte positivt att berätta om initiativtagarens upplevelser och 
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min gissning är att det sopas in mycket dåligt språkbruk och kränkningar under mattan för 
att inte påverka koncernens resultat negativt. Omvänt förhållande borde gälla, för att få 
utökad eller full skolcheck ska skolan kunna redovisa verkliga problem angående 
diskriminering och hur skolan löst problemet. Det är mycket bättre underlag för utveckling 
än att rapportera att vår skola inte han använt likabehandlingsplanen det här året.” 
 
 
- - - - - 
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§ 384 KFKS 2018/888  

Val av nya ledamöter och ersättare till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, 
miljöutskott, arbetsutskott och verksamhetsutskott för 
tiden fr.o.m. 1 januari 2021 – 31 december 2022 
Viktor Ellström (S), Helena Westerling (S) och Emelie Friberg (S) har avslutat sina uppdrag i 
kommunstyrelsen från och med 2021-01-01 

Beslut 
Som nya ledamöter och ersättare i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott väljs 
 
Khashayar Farmanbar (S) 2:e vice ordförande 
Henrik Unosson (S) ersättare 
 
Som ny ledamot i kommunstyrelsens miljöutskott väljs 
 
Henrik Unosson (S) 2 vice ordförande 
 
Som nya ledamöter och ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott och verksamhetsutskott 
väljs  
 
Khashayar Farmanbar (S) 2 vice ordförande 
Gunnel Nyman Gräff (S) ledamot 
Andreas Andersson (S) Ersättare 
 
 
 
 
- - - - - 
 
 
- - - - - 
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§ 385 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot i Brottsförebyggande rådet (BRÅ) för 
tiden in till utgången av 2022 

Beslut 
Val av ny ledamot (C) bordläggs. 

- - - - -
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§ 386 KFKS 2018/888  

 
Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med AB Vårljus t.o.m. bolagsstämma under 2021 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Ombud   Ersättare 
Helen Skantze (M)   Andreas Falk (S) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med AB 
Vårljus. 
 
 
- - - - - 
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§ 387  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och överlämnar politikerinitiativen 
till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 

Ärende 

Politikerinitiativ – Utred felaktig COVID-vård (KFKS 2020/1206) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) med förslag om att Nacka kommun ser 
över de fall där läkarbolaget Familjeläkarna i Saltsjöbaden AB har anlitats av inom ramen 
för kommunens verksamhet, för att se över om tvivelaktigheterna har inträffat där och att 
Nacka kommun ser över rutinerna för alla vårdbolag som anlitas av kommunen för att 
undvika att liknande händer igen. 

Politikerinitiativ – Demokratibarometern (KFKS 2020/1207) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) med förslag om att Nacka kommun 
genomför demokratibarometern, Nacka kommun offentliggör resultaten av 
demokratibarometern när den är genomförd och att Nacka kommun arbetar för att öka 
transparensen och delaktigheten i det politiska arbetet. 
 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 
Muntlig information 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman höll en muntlig redogörelse om det aktuella 
läget i kommunen kopplat till coronapandemin. 
 
Lena Dahlstedt, stadsdirektör, informerar om aktuell status i Region Stockholms 
tunnelbaneprojekt i Nacka.  
 
Mats Gerdau (M) informerade om att kommunstyrelsen kommer att ha ett extrainsatt 
sammanträde den 25 januari 2021, kl. 16.00.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet och överlämnade 
politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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